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   Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs på kommunens digitala anslagstavla. 
Beslutsinstans: Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum: 2024-03-26 
Anslaget sätts upp: 2024-04-04  Anslaget tas ned: 2024-04-26 
Förvaringsplats för protokollet: KS-kansli  
 
Underskrift  Utdragsbestyrkande 
 Linn Helmner    

Plats och tid 
Oskarshamnssalen, 2024-03-26 kl. 09:30-14:15. Ajournering: 12:00-13:00.  

Beslutande 
Andreas Erlandsson (S), Ordförande 
Anton Sejnehed (S) §§ 65-76 
Emil Jörgensen (M) tjänstgör för Anton Sejnehed (S) §§ 77-103 
Marie Holmgren (S)  
Sofia Gerhardsson (S) 
Yvonne Bergvall (S)  
Lucas Lodge (M) 
Rolf Lindström (M) 
Robin Hanzl (M)  
Leif Axelsson (SD) 
Sven-Arne Ericsson (SD) §§ 65-72 
Richard Bäck (S)                          tjänstgör för Sven-Arne Ericsson (SD) §§ 73-103  
Ted Nyberg (SD)                          tjänstgör för Johanna Bäckström Wörmke (SD) 
Ingemar Lennartsson (KD) 
Karl-Erik Gustavsson (L) 
Fredrik Jonasson (V) 
Veronica Guljas (V)                     tjänstgör för Magnus Larsson (C) 
 

Icke tjänstgörande ersättare 
Rickard Bäck (S) §§ 65-72, Stefan Pettersson (M) §§ 65-76, Emil Jörgensen (M) §§ 65-76 och 
Mattias Karlsson (KLP).  

Övriga deltagare 
Kommundirektör Henrik Andersson, Hans Bolling (medborgarförslag nr 3/23), ekonomi- och 
administrationschef Sara Nordh § 70, teknik- och förvaltningschef Fredrik Larsen § 70, socialchef 
Cecilia Wahlström § 71, förvaltningsekonom Matilda Gren § 71, VD Attraktiva Oskarshamn Magnus 
Franzén § 72, projektsamordnare Rolf Persson § 73, landsbygdsutvecklare Kristina Hägg-Blecher § 
74, ekonomichef Fredrik Thunberg § §§ 75-76, digitaliseringschef Magnus Klaesén och 
kommunsekreterare Linn Helmner.  

Paragrafer 
§§ 65-103 

Justeringens plats och tid 
Underskrifter redovisas på protokollets sista sida vid den tid som anges i den digitala signaturen.  
        
Andreas Erlandsson (S), ordförande   Fredrik Jonasson (V), justerare 
 
Linn Helmner, sekreterare  
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§ 66 Fastställande av dagordning 5 

§ 67 Svar på medborgarförslag nr 3/23 - Fria taxiresor till nära anhöriga 6 

§ 68 Svar på medborgarförslag nr 21/23 - GC-väg i Saltvik 8 

§ 69 Svar på medborgarförslag 22/23 - GC-väg utmed Tillfarten 9 
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§ 73 Beslut om samråd- Vindbruksplan och policy för solenergi 18 

§ 74 Överföring av budgetmedel för genomförande av Medborgarbudget 2023 - 
Kristineberg Bockara 
 

21 

§ 75 Årsredovisning 2023 25 

§ 76 Månadsuppföljning februari 2024 27 
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§ 93 Svar på motion 22/23 - Förbättra trafiksituationen vid Nya Handelsområdet 64 

§ 94 Svar på motion 12/23 - Bygg en cykelväg mellan Kristdala och Hummeln 65 

§ 95 Svar på motion 15/23 - Attefallshus 67 

§ 96 Uppföljning och redovisning av ej verkställda uppdragsbeslut fattade av 
kommunfullmäktige 
 

70 

§ 97 Återrapportering av internkontroll 2023 – Samtliga nämnder 71 
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§ 65  Dnr 23-64 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Fredrik Jonasson (V) utses att justera dagens protokoll.  
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§ 66  Dnr 23-165 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Utskickad dagordning fastställs med följande justeringar:  
 

- Ärende § 82 hanteras som ett informationsärende 
- Ärende § 84 hanteras som ett informationsärende mot bakgrund av tillbakadragen ansökan.  
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§ 67  Dnr KS 2023/000408-4 

Svar på medborgarförslag nr 3/23 - Fria taxiresor till 
nära anhöriga 

Kommunstyrelsens beslut 
Medborgarförslag nr 3/23 avslås med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten.  

Ärendet 
Medborgarförslag nr 3/23 inkom 2023-04-05. Förslaget är att Oskarshamns kommun står för fria 
taxiresor till nära anhöriga när en person blir placerad på ett särskilt boende långt ifrån hemorten. De 
fria taxiresorna ska bidra till att anhöriga kan besöka sina nära och kära när man själv önskar när det 
inte finns tillgång till egen bil eller möjlighet att nyttja buss eller färdtjänst.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten  
Tack för ditt förslag. Förslaget om att erbjuda gratis taxiresor för att skapa större möjligheter för 
anhöriga att besöka sina närstående i särskilda boenden är behjärtansvärt. 
 
Att bekosta taxiresor, eller någon annan form av transport, för anhöriga för besök på särskilda 
boenden, är dock inte ett uppdrag som åligger Sveriges kommuner och finansiella resurser finns inte 
för att bekosta detta.  
 
I ansökan om en plats på särskilt boende har den sökande möjlighet att önska vilket av kommunens 
boenden man helst vill bo på och kan då välja det som passar ens behov bäst.  
 
Målet är givetvis att önskemålen ska tillgodoses men i vissa fall är det inte möjligt om boendet i fråga 
är fullt. Om man på grund av det behöver flytta in på ett boende som inte är det önskade kan man 
alltid ansöka om att få flytta vid senare tillfälle. 
 
Förslaget föreslås avslås mot bakgrund av ovanstående yttrande.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-12, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att medborgarförslag 
nr 3/23 avslås med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 64, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Förslagsställare Hans Bolling föredrar sitt medborgarförslag.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Medborgarförslag nr 3/23 
KSAU, 2024-03-12, § 64  

Skickas till 
Förslagsställaren  
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§ 68  Dnr KS 2023/000982-4 

Svar på medborgarförslag nr 21/23 - GC-väg i Saltvik 

Kommunstyrelsens beslut 
Medborgarförslag nr 21/23 avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I medborgarförslag nummer 21/23 föreslås att Oskarshamns kommun bygger ut gång- och 
cykelvägarna i Saltvik.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Oskarshamns kommun har antagit en cykelplan mot 2030. Cykelplanen syftar till att främja cykeln 
som färdmedel genom att verka för en förbättring av cykelinfrastrukturen i kommunen. Cykelplanen 
tydliggör kommunens prioriteringar och val av åtgärder. Detta säkerställer att arbetet med 
cykelfrågor pågår regelbundet och på ett långsiktigt sätt.  
 
I den aktuella cykelplanen finns byggnation av cykelbana/cykelväg längs Saltviksvägen, sträckan 
Pepparstigen – Metaregatan med som en prioriterad åtgärd. Även hastighetsdämpande åtgärder på 
Saltviksvägen prioriteras. För att ta sig till Ovädersleden och Kvarnviksvägen finns redan belyst väg 
via Matrosvägen. I samband med framtagandet av en ny cykelplan kommer Saltviksområdets behov 
av gång- och cykelvägar att utredas på nytt.  

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte något särskild analys av konsekvenserna för barn och unga. Trygga 
cykelvägar som möjliggör för att självständigt kunna förflytta sig i kommunen är alltid en prioriterad 
fråga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-02-27, från tekniska kontoret föreslås att medborgarförslag nr 21/23 
avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-03-
21, § 36, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-02-27, tekniska kontoret  
Medborgarförslag 21/23 
KSNAT, 2024-03-21, § 36  
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§ 69  Dnr KS 2023/000987-4 

Svar på medborgarförslag nr 22/23 - GC-väg utmed 
Tillfarten 

Kommunstyrelsens beslut 
Medborgarförslag nr 22/23 avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I medborgarförslag nummer 22/23 föreslås att Oskarshamns kommun bygger en gång- och cykelväg 
utmed Tillfarten.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Oskarshamns kommun har antagit en cykelplan mot 2030. Cykelplanen syftar till att främja cykeln 
som färdmedel genom att verka för en förbättring av cykelinfrastrukturen i kommunen. Cykelplanen 
tydliggör kommunens prioriteringar och val av åtgärder. Detta säkerställer att arbetet med 
cykelfrågor pågår regelbundet och på ett långsiktigt sätt.  
 
I den aktuella cykelplanen finns inte en gång- och cykelväg längst med Tillfarten med som prioriterad 
åtgärd. I sydvästra Oskarshamn finns ett stort antal arbetsplatser där Scania och sjukhuset är de 
dominerande. Cykelvägnätet är väl utbyggt i området och i cykelplanen prioriteras bland annat 
byggnation av upphöjd cykelöverfart längs Be-Ge:s väg vid Scanias utfart och byggnation av 
cykelväg mellan Södra Fabriksgatan och Hagvägen. När det nya industriområdet börjar byggas i 
området kommer byggnation av cykelvägar tas med i planeringen.  

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte något särskild analys av konsekvenserna för barn och unga. Trygga 
cykelvägar som möjliggör för att självständigt kunna förflytta sig i kommunen är alltid en prioriterad 
fråga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-02-27, från tekniska kontoret föreslås att medborgarförslag nr 22/23 
avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-03-
21, § 37, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-02-27, tekniska kontoret  
Medborgarförslag 22/23 
KSNAT 2024-03-21, § 37  
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§ 70  Dnr KS 2024/000222-1 

Ägardialog och information- Byggebo AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Utifrån kommunstyrelsens uppsiktsplikt finns en rutin i kommunstyrelsens årsplanering om att 
kontinuerligt lyfta information från kommunens bolag och stiftelser. 
 

Dagens sammanträde 
Ekonomi- och administrationschef Sara Nordh och teknik- och förvaltningschef Fredrik Larsen från 
Byggebo redovisar aktuell information om Byggebo AB:s verksamhet och ekonomi, enligt följande:  
 

Omvärldsbevakning  
- Ett välskött allmännyttigt bostadsbolag är en viktig tillväxtfaktor i varje kommun.  
- Samsyn mellan ägare, styrelse och ledning samt ISO systemet säkerställer detta. 
- Vi fortsätter öka våra marknadsandelar med flytt från annan hyresvärd. 
- Större osäkerhet i vår omvärld än på mycket länge. Ingen kan i nuläget veta hur detta kommer 

påverka oss i förlängningen. 
 

Trivsel och trygghet  
- Radonsäkrade hus 
- Brottsförebyggande insatser 
- Stor satsning på underhåll 
- Investeringar i trivsamma utemiljöer 
- Inventering och uppdatering av skyddsrum 
- Deltagande i BRÅ och Embrace 
 

Ständiga förbättringar  
- För problemfritt boende 
- Förebyggande fastighetsbevarande UH 
- Jobbar intensivt med digitalisering till nytta för våra HG. Ökad tillgänglighet. 
 

Sammanfattningar 2023 
Uthyrningsgrad: 99,6% 
Omsättning: 208 MSEK 
Balansomslutning: 1 371 MSEK 
Soliditet: 16,9 % 
Resultat: 10,1 MSEK 
Avkastning e.k.: 10,6% (Krav 4,0 %) 
Anställda: 44 st 
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Konsolideringsplan  
- Fortsätta generera överskott till eget kapital och förstärkt soliditet. 
- Amorteringsmål 2% årligen. Amorterat 14,6 MSEK på låneskulden 2023. 
- Förädla fastighetsbeståndet för ökat marknadsvärde, ex Allévägen. 
- Fastighetsbevarande underhåll i fokus 
 

Nyproduktionsprojekt  
- Vi har tagit på oss en samhällsutvecklande roll och visat vägen för flera fastighetsexploatörer 

genom de projekt som genomförts de senaste åren. 
- Det är glädjande att se resultatet av den exploatering som skett i Oskarshamn och som leder 

oss mot visionen 30/30. 
- Allévägen. Vi är beredda att ta över exempelvis Kikeboskolan och Gråsparven, tomt vid 

Djurparkskiosken. 
 

Framtida utmaningar 
- Pågående krig i Ukraina 
- Enorm ekonomisk osäkerhet i omvärlden 
- Underhållsbehov, restvärden och nedskrivning 
- Kostnadsutvecklingen för RÄNTOR, taxebundna kostnader, material och entreprenörskostnader 
- Sysselsättningen långsiktigt i kommunen 
- Befolkningsutveckling långsiktigt 
- Handelsutvecklingen och lokaluthyrningen 
- Vakanser långsiktigt 
 
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 71  Dnr KS 2024/000223-1 

Månadsuppföljning februari 2024- Rapporterande 
nämnd, socialnämnden 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt rapporterar nämnderna sin månadsuppföljning, 
verksamhet och ekonomi, till kommunstyrelsen utifrån ett årshjul. 
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde i mars är socialnämnden rapporterande nämnd.  

Dagens sammanträde 
Socialchef Cecilia Wahlström redovisar verksamhet och ekonomi enligt följande; 
 

Årsbokslut 2023 
Åtgärder för budget i balans 
 
- Statsbidrag 
- Minskad övertid 
- Minskad sjukfrånvaro 
- Kostnader LVM 
- Utskrivningsklara dagar 
 

 
 

 
Nuläge 2024  

Åtgärder för budget i balans 
- Central rekrytering och schemaläggning 
- Bevaka kostnader för placeringar inom IFO och OF 
- Riktade insatser på hemmaplan 
- Använda tilldelade resurser och personalresurser effektivt 
- Minska övertidsuttag 
- Begränsa utskrivningsklara dagar 
- Följa kostnader för hjälpmedel 
- Minimera användande av bemanningssjuksköterskor 
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Kvalitetsutveckling  
- Fokus på kvalitet genom att använd löften och resultatet i kvalitets och 

patientssäkerhetsberättelsen (KOPS) som grund 
- Bildat kvalitet- och säkerhetsgrupp 
- Koppling till kvalitet och ekonomi 
- Planering på kort och lång sikt 
 

Satsningar  
- Trygg hemgång med lotsar 
- Introduktionssamordnare 
- Karriärvägar 
- Central schemaläggning 
- Central rekrytering 
- Uppsökande verksamhet- livsberättargrupper 
- Digitalisering 
- Yrkesresan 
 

Nära vård  
- Länsgemensam ledning (LGL) med samordnande grupper 
- Projekt Oskar med arbetsgrupper på olika nivåer 
- Nätverk med områdeschefer/verksamhetschefer som samordnas av kommunförbundet 
- Socialförvaltningen är en del av omställningen till Nära vård och den berör alla 
 

Höjd beredskap  
- Den kommunala hälso- och sjukvårdens och socialtjänstens beredskap (KHOSS) 
- Stärka det civila försvaret inom socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 
- Deltagit i flera möten med Länsstyrelsen  
- Rekvirerat statsbidrag 
- Hitta ”lagom” nivå 
- Mindset – krig och inte bara kris 
- Pågår översyn av krisberedskap och identifiera kritiska delar 
- Långsiktigt arbete 
 

Uppdrag från politiken  
- Cook and chill  
- Effektivisera ledningsorganisationen 
- Språktester  
- Belastningsregister 
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Framtiden  
- Demografi – eventuellt fler som behöver tjänster 
- Köer till boende inom ÄO och OF 
- Hårdare samhällsklimat med tung brottslighet i unga åldrar - flera barn med normbrytande 

beteende 
- Kompetensförsörjning  
- Nya socialtjänstlagen 2025- fokus på mer förebyggande insatser och kunskapsstyrning 
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 72  Dnr KS 2024/000238-1 

Uppföljning av avtal med Attraktiva Oskarshamn - 
våren 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Uppföljningen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Enligt Oskarshamns kommuns avtal med Attraktiva Oskarshamn ska avtalet kontinuerligt följas upp, 
i kommunstyrelsens arbetsutskott på hösten och i kommunstyrelsen på våren.  

Dagens sammanträde 
VD för Attraktiva Oskarshamn Magnus Franzén redovisar en uppföljning av Attraktiva Oskarshamns 
uppdrag utifrån avtalet med Oskarshamns kommun, enligt följande:  
 

Platsmarknadsföring och varumärke  
- Värdeord och grafisk manual  
- Hockeykampanj  
- Sociala medier  
- Webbplatser  

 
Evenemang, möte och upplevelser  
Evenemang i Oskarshamn 
- Påskäggsjakten 
- Tolvskillingen 
- Sommartorget 
- Revy-SM  
- Smak på hak  
- Oskarshamn live 
- Halloweenparad  
- Vintertorget 
- Utsmyckning lilla torget  
- Nortic  
- O-ringen  
 

Handel och stadskärna  
- Stadskärnans utveckling 
- Nygammal fastighetsägare återkom 
- Flanaden 
- Engagerade fastighetsägare  
- Handelsindex  
- Handel Oskarshamn 
- Presentkortsförsäljning  
- Framtidens stadskärna  



     
    PROTOKOLL Sida 17 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-26 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 
Rekrytering och inflyttarfrågor  
- Fler till Kalmar län 
- Nyinflyttarträffar 
- Rekryterings- och inflyttaraktiviteter  
- Kompetensutmaningen 
- Pendlarenkät  
 

Näringslivsutveckling och medlemmar  
- Medlemsnätverk 
- God morgon Oskarshamn 
- Övriga medlemsaktiviteter  
- Medlemmar  
- Medlemsenkät 2023  
- Kommunikation  

 
Turistinformation och besöksnäring  
- Turistinformation 
- Nätverk för besöksnäring 
- Guiden om Oskarshamn 
- Hotellnätverk och boendenätverk  
- Naturkartan 
- Stensjö by 
 
2024  
- Oringen 
- Oskarsgalan  
- Med mera…  
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 73  Dnr KS 2024/000216-1 

Beslut om samråd- Vindbruksplan och policy för 
solenergi 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreliggande förslag till Vindbruksplan och policy för solenergi godkänns för att sändas ut på samråd 
för tiden fram till och med 2024-06-30.  

Reservation  
Fredrik Jonasson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med motivering 
som redovisas i slutet av paragrafen.   

Ärendet 
Oskarshamns kommun har tagit fram ett tematiskt tillägg till Översiktsplan 2030 med inriktning på 
vindbruk samt en policy för solcellsparker på kommunal mark. Syftet med vindbruksplanen är att 
kartlägga möjligheterna för vindkraft i kommunen, utifrån kommunens kriterier och krav. Till 
vindbruksplanen finns också en kopplad miljökonsekvensbeskrivning. Styrgruppen för projektet har 
nu beslutat att förslaget kan skickas ut på samråd. 

Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-03-21, § 109, enligt följande:  
 
- Kansli- och utvecklingsenheten får i uppdrag att ta fram ett nytt tematiskt tillägg till 

översiktsplanen för vind- och solkraft enligt översiktlig projektbeskrivning nedan. 
- Finansiering sker genom att ianspråkta kvarvarande medel från Projekt översiktsplan om cirka 

200 tkr. Resterande medel för projektet ska hanteras inom den så kallade kommunala 
ersättningen (mervärdesavtalet). 

Samrådsförslag till vindbruksplan och policy för solenergi  

Vindbruksplan 
I vindbruksplanen har en avvägning gjorts mellan vindkraftsintressen och övriga intressen. 
Utgångspunkten har varit att större delen av kommunen har en vindpotential som är intressant för 
kommersiell vindkraft. Detta intresse har sedan vägts mot bevarandeintressen för natur och kultur, 
landskapsbild, hänsyn till boende och verksamheter samt andra markanvändningsintressen som 
infrastruktur och bebyggelse. 
 
Utifrån detta identifierades inga möjliga områden på land, främst med hänsyn till kommunens 
ställningstagande om avstånd till bostäder som satts till 3 500 meter. Ett större område identifierades 
i öppet hav vid östra kommungränsen norr om Öland. Området berörs av fyra olika riksintressen: 
försvarets sjöövningsområde, yrkesfiske, rörligt friluftsliv och obruten kust. Kommunen har gjort 
bedömningen att vindkraft ska hävdas framför riksintressenas anspråk, då kommunen bedömer att 
vindkraft kan etableras i området utan att påverka riksintressenas värden negativt alternativt att 
samexistens är möjlig. 
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Utpekat område gränsar till Västerviks och Borgholms kommuner. Etablering av vindkraftverk i 
närheten av kommungränsen kan påverka angränsande kommuner avseende t ex landskapsbild. I 
närheten av kommungräns bör därför en tidig dialog tas med berörd grannkommun. 
 
Till vindbruksplanen har även en miljökonsekvensbeskrivning (MKB) tagits fram i vilken planens 
miljökonsekvenser bedömts på en övergripande nivå. På ett övergripande plan bedöms det finnas 
möjlighet till en utveckling av vindbruk i kommunen med aktuell plan som grund på ett sätt som i 
huvudsak inte ger stora negativa konsekvenser. Planen bedöms stärka förutsättningarna för att bidra 
positivt till uppsatta klimatmål och samtidigt kunna beakta andra miljömål som berör det lokala 
landskapet. En fördjupad konsekvensbedömning behöver alltid utföras i samband med att 
tillståndsansökan. 

Policy för solenergi 
Det tematiska tillägget innehåller även en policy för solcellsparker på kommunal mark. Kommunen 
har identifierat åtta möjliga områden där större solcellsparker skulle kunna etableras. 
Konsekvenserna har bedömts bli förväntat positiva vad gäller aspekterna klimatpåverkan samt 
hushållning med naturresurser eftersom policyn möjliggör etablering av fossilfri energiproduktion. 
 
För en utförlig redovisning av resultatet gällande de bedömda miljökonsekvenserna se 
Miljökonsekvensbeskrivning för vindbruksplanen. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-20, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att föreliggande 
förslag till Vindbruksplan och policy för solenergi godkänns för att sändas ut på samråd för tiden 
fram till och med 2024-06-30. 

Dagens sammanträde 
Projektsamordnare Rolf Persson redogör för ärendet och svarar på frågor.  
 
Fredrik Jonasson (V) yrkar att förslaget återremitteras till kansli- och utvecklingsenheten och 
styrgruppen för att förslaget ska överensstämma med inriktningarna i kommunens översiktsplan.  
 
Ordföranden meddelar att det finns ett yrkande om återremiss och att detta ska prövas först. 
Kommunstyrelsen godkänner detta.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutat avslå yrkandet 
om återremiss innebärande att ärendet ska avgöras idag.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta. 
 

Motivering till reservation från Fredrik Jonasson (V) 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-03-21 att ge kansli- och utvecklingsenheten i 
uppdrag att ta fram ett nytt tematiskt tillägg till översiktsplanen för vind- och solkraft. 
 
Majoriteten i styrgruppen för framtagande av det tematiska tillägget har beslutat att avståndet till 
närmsta bebyggelse skall vara 3,5 km. Ett avstånd som innebär att det blir omöjligt att bygga 
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landbaserad vindkraft i vår kommun. Detta har Vänsterpartiet motsatt sig. Vi anser att det rimliga är 
att avståndet i den regionala vindbruksplanen (800-1000 m) ska gälla även i kommunen. 
 
I översiktsplanen för Oskarshamns kommun som antogs av ett enigt kommunfullmäktige framgår att 
“Det tas fram en nationell strategi för att öka andelen vindkraft och det har resulterat i ett regionalt 
planeringmål om 4 procent av planeringsbar yta inom länen. Omsatt i Oskarshamns kommun, som 
i dag inte har någon vindkraft alls, skulle det innebära att nästa tematiska tillägg skulle behöva peka 
ut cirka 80 kvadratkilometer där vindbruk bör kunna tillåtas.” 
 
Längre ner i ÖP under “Viljeinriktningar” kan vi läsa: "Oskarshamns kommun ska på sikt ta fram 
planer för både vindbruk och solenergi. Länsstyrelsens planeringsmål för kommunen ska vara 
ledande för dessa. Andra allmänna intressen och hållbarhetsaspekter ska i första hand styra val av 
områden." Jag anser att förslaget till Vindbruksplan och policy för solenergi som nu ska 
skickas ut på samråd bryter mot det som beslutats i översiktsplanen. 
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning, ordföranden godkänner detta.  
 
Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP)  
Kustlandspartiet ställer sig bakom förslaget från kansli- och utvecklingsenheten.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-20, kansli- och utvecklingsenheten 
Vindbruksplan och policy för solenergi 
Miljökonsekvensbeskrivning (MKB) 

Skickas till 
För åtgärd 
Projektsamordnaren KoU 

För kännedom  
Samhällsbyggnadsnämnden  
Utvecklingschefen  
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§ 74  Dnr KS 2024/000151-1 

Överföring av budgetmedel för genomförande av 
Medborgarbudget 2023 - Kristineberg Bockara 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Information om vilka förslag som har fått flest antal röster inom respektive orts omröstning 

noteras som mottagen.  
2. Bildningsnämnden respektive tekniska kontoret får i uppdrag att utreda och genomföra förslag 1- 

3 i respektive ort. I Bockara genomförs även förslag 4 och 5 under förutsättning att de avsatta 
budgetmedlen räcker.  

3. Investeringsmedel för genomförande av projekteten på respektive ort överförs enligt följande:  
 
Bockara  
Bildningsnämnden, fritidskontoret, 55 000 kronor  
Bildningsnämnden, kulturkontoret, 75 000 kronor  
Kommunstyrelsen, tekniska kontoret, 870 000 kronor  
 
Kristineberg  
Kommunstyrelsen, tekniska kontoret, 1 000 000 kronor  
 
4.Återrapportering av arbetet ska ske till styrgruppen.  
 

Ärendet 
Oskarshamns kommun har beslutat att genomföra medborgarbudget i åtta orter under en 
flerårsperiod. Under 2023 och början av 2024 har arbetet skett i Bockara och Kristineberg. Genom 
dialog och aktiviteter har invånare haft möjlighet att utifrån ett antal kriterier lämna in förslag på 
investeringar i respektive ort.  
 
Invånarna har haft möjlighet att rösta på upp till tre förslag på respektive ort som de önskar ska 
genomföras. Omröstningen avslutades i februari 2024. Totalt har det inkommit cirka 570 enskilda 
röster.  

Bockara 
I Bockara har det varit sju förslag som invånarna har kunnat rösta på. Förslagen har inför 
omröstningen bearbetats av den kommunala arbetsgruppen och godkänts av styrgruppen.  
 
I Bockara har ca 120 enskilda röstande fördelat ca 305 röster.  
 
De tre förslag som har fått flest röster av invånarna i Bockara är; utveckla befintlig ”multiarena” med 
nya aktiviteter, förbättring av badplatsen och utveckla befintlig lekplats. Dessa insatser beräknas 
kosta cirka 650 000-750 000 kronor. 
För insatser i Bockara finns det 1 000 000 kronor avsatt. Om inga fördyrar uppstår för de förslag som 
har fått flest röster finns det därför ekonomiskt utrymme kvar för att genomföra fler förslag. I Bockara 
föreslås därför att även förslag fyra och fem genomförs; frisbee-golfbana samt väggmålning i gång- 
och cykeltunnel. Förslagen kan endast genomföras om den totala budgeten om 1 000 000 kronor 
bedöms räcka för insatserna i Bockara.   
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Röstfördelning i sin helhet i Bockara; 
1. Utveckla befintlig aktivitetsyta "multiarena” med nya aktiviteter – cirka 350 000 kronor, 78,2% 
2. Förbättringar av badplatsen med sittmöbel och sand – cirka 50 000 kronor, 74,8% 
3. Utveckling av befintlig lekplats – cirka 300 000-350 000 kronor, 51,3%  
4. Frisbeegolfbana – cirka 50 000-60 000 kronor, 31,9% 
5. Målning av vägg i gång- och cykeltunnel – cirka 75 000 kronor, 10,9% 
6. Konstverk, utsmyckning av allmän plats, utvecklas tillsammans med förskolan – cirka 300 000 -
350 000 kronor, 10,1% 
7. Informationsskylt, destination Bockara – cirka 30 000 kronor, 3,4% 
 
Fördelning av medborgarmiljonen 
För Bockara finns det en miljon kronor och den föreslås fördelas enligt följande med anledning av 
röstningsresultatet:  
Bildningsnämnden, totalt 130 000 kronor:  

- Förbättringar av badplatsen 
- Målning av vägg i gång- och cykelväg 

 
Tekniska kontoret, totalt 870 000 kronor:  

- Utveckla befintlig aktivitetsyta 
- Utveckling av befintlig lekplats 
- Frisbeegolfbana 

 
De medel som inte går åt till insatserna ska redovisas till styrgruppen för nytt beslut.  

Kristineberg 
I Kristineberg har det varit sex förslag som invånarna har kunnat rösta på. Förslagen har inför 
omröstningen bearbetats av den kommunala arbetsgruppen och godkänts av styrgruppen.  
 
I Kristineberg har ca 450 enskilda röstande fördelat ca 1 020 röster.  
 
De tre förslag som har fått flest röster av invånarna i Kristineberg är; konstgräs på fotbollsplan i 
anslutning till skolan, temaplats i anslutning till skolan och sittplatser/lugn plats i Kristinebergs 
centrum. Dessa insatser beräknas kosta ungefär 800 000-1 000 000 kronor. 
 
Röstfördelning i sin helhet i Kristineberg; 
1. Konstgräs på fotbollsplanen, nya mål, skolområdet – cirka 450 000-500 000 kronor, 65,3% 
2. Temaplats på skolområdet – cirka 300 000-325 000 kronor, 53,4% 
3. Sittplatser/lugn plats, Kristinebergs centrum – cirka 50 000-60 000 kronor, 32,7% 
4. Anpassa befintlig lekplats, Kristinebergs centrum cirka 200 000-225 000 kronor, 31,3% 
5. Friluftsscen/Mötesplats, Kristinebergs centrum – cirka 200 000-250 000 kronor, 24,7% 
6. Utsmyckning med konstverk, färgspel, ljusspel, Kristinebergs centrum cirka 400 000- 
425 000 kronor, 19,4% 
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Fördelning av medborgarmiljonen 
För Kristineberg finns det en miljon kronor och den föreslås fördelas enligt följande med anledning 
av röstningsresultatet:  
Tekniska kontoret, totalt 1 000 000 kronor:  
 
- Konstgräs på fotbollsplanen och nya mål 
- Temaplats på skolområdet 

Genomförande 
Upplägget med medborgarbudgeten bygger på att de förslag som invånare kan rösta på och som får 
flest röster också genomförs. Kommunen ska därför ta ställning till att förslagen kan genomföras 
innan invånarna får möjlighet att rösta på dessa.  
 
Förslagen som har fått flest röster skiljer sig något åt. Vissa av förslagen bygger på att kommunala 
anläggningar ska utvecklas och/eller förbättras. Andra förslag innebär att nya verksamheter ska 
tillkomma. Det första steget i genomförandet är därför att göra en fördjupande utredning om hur de 
platser/anläggningar som har fått flest röster ska utvecklas satt i relation till den budget som finns för 
insatsen. Vissa insatser kräver också överenskommelser med civilsamhället om drift och dessa 
måste vara klara innan arbetet kan genomföras. I Kristineberg är också det kommunala 
bostadsbolaget Byggebo en viktig samarbetspartner.  
 
Barn och unga är fortsatt en viktig målgrupp och därför är dialog med förskola och skola på 
respektive plats en viktig del i de fördjupade utredningarna.  
 
Förslaget är att medel fördelas till respektive nämnd/förvaltning inför arbetet med de fördjupade 
utredningarna så att arbetet också kan ske utifrån de medel som finns avsatt. Det innebär att en 
utveckling och/eller förbättring också behöver anpassas till de medel som finns budgeterade. 
Utvecklingen och/eller förbättringen skulle utan hänsyn till budgeten kunna vara större.  
 
Genomförande beräknas ske under 2024.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas ha en positiv påverkan på barn och unga. Förslagen kommer att genomföras i 
samverkan med barn och unga på de berörda orterna. Det ökar möjligheten till delaktighet och att 
utformningen av insatserna blir anpassad utifrån deras behov och önskemål. Arbetet ger barn och 
unga möjlighet att påverka utformningen av den egna närmiljön.  
 
Flera av de förslag som har fått flest röster har också en direkt påverkan på barn och unga då de 
berör miljöer där barn och unga vistas.  
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-07, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
 
- Information om vilka förslag som har fått flest antal röster inom respektive orts omröstning 

noteras som mottagen.  
 

- Bildningsnämnden respektive tekniska kontoret får i uppdrag att utreda och genomföra förslag 1- 
3 i respektive ort. I Bockara genomförs även förslag 4 och 5 under förutsättning att de avsatta 
budgetmedlen räcker.  
 

- Investeringsmedel för genomförande av projekteten på respektive ort överförs enligt följande:  
 
Bockara  
Bildningsnämnden, fritidskontoret, 55 000 kronor  
Bildningsnämnden, kulturkontoret, 75 000 kronor  
Kommunstyrelsen, tekniska kontoret, 870 000 kronor  
 
Kristineberg  
Kommunstyrelsen, tekniska kontoret, 1 000 000 kronor  
 Återrapportering av arbetet ska ske till styrgruppen.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 57, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Landsbygdsutvecklare Kristina Hägg-Blecher redogör för ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Bilaga: Sammanfattning vinnande förslag  
KSAU 2024-03-12, § 57  

Skickas till  
För åtgärd 
Landsbygdsutvecklaren och arbetsgruppen för medborgarbudget  
Förvaltningsekonom KLF 
Bildningsnämnden 
Tekniska kontoret  
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§ 75  Dnr KS 2024/000226-1 

Årsredovisning 2023 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
1. Årsredovisning för Oskarshamns kommun för år 2023 fastställs med föreliggande beskriven 

justering. 
2. Balanskravsresultatet för år 2023 medger ingen avsättning till resultatutjämningsreserven. 
3. Det negativa balanskravsresultatet beräknas återställas inom ramen för arbetet med 

prislappsbudget i driftbudget 2025 genom överskottsmålet om 2 %. 
 

Ärendet 
Årsredovisningen för Oskarshamns kommun avseende år 2023 har sammanställts. Årets resultat för 
år 2023 uppgår till +87,5 mnkr. Det innebär en positiv avvikelse mot budget på 130,9 mnkr. 
Verksamhetens nettokostnader är 26,9 mnkr högre än budgeterat, dock påverkat av gjord avsättning 
för bidrag till infrastruktur på 75,4 mnkr. Skatteintäkter och generella statsbidrag visar en positiv 
avvikelse gentemot budget på 64,6 mnkr. Finansnettot visar en positiv avvikelse gentemot budget på 
93,2 mnkr. I det ingår orealiserade realisationsvinster på finansiella omsättningstillgångar med 79,8 
mnkr.  
 
Det finansiella nyckeltalet vad gäller driften uppnås inte på grund av gjord avsättning för bidrag till 
infrastruktur. Det finansiella nyckeltalet vad gäller investeringarna uppnås. 
 
Kommunkoncernen Oskarshamns kommun redovisar ett resultat på +145,1 mnkr. Alla ingående 
parter i kommunkoncernen visar positiva resultat för år 2023.  

Justering i årsredovisningen inför kommunstyrelsens sammanträde 2024-03-26, § 75  
- Text och tabell gällande balanskrav. Balanskravsresultatet är negativt för år 2023, -18,9 mkr. 

Behöver återställas inom tre år. Tidigare uppställning med ackumulerade positiva balanskrav har 
tagits bort.  

- Namn på ordförande i Stiftelsen sjöfartshotellet  
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-27, från kommunledningsförvaltningen föreslås enligt följande:  
 
Föreslå kommunfullmäktige att fastställa årsredovisning för Oskarshamns kommun för år 2023. 
Balanskravsresultatet för år 2023 medger ingen avsättning till resultatutjämningsreserven. 
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Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Under behandlingen av ärendet informerar ekonomichefen om att följande justeringar är gjorda i 
årsredovisningen sedan handlingarna skickades ut till kommunstyrelsen:  
 
- Text och tabell gällande balanskrav. Balanskravsresultatet är negativt för år 2023, -18,9 mkr. 

Behöver återställas inom tre år. Tidigare uppställning med ackumulerade positiva balanskrav har 
tagits bort.  

- Namn på ordförande i Stiftelsen sjöfartshotellet  
 

 
Under behandlingen av ärendet framkommer också att det i förslaget till kommunfullmäktige ska 
förtydligas att det negativa balanskravsresultatet beräknas återställas inom ramen för arbetet med 
prislappsbudget i driftbudget 2025 genom överskottsmålet om 2 %. 
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen med föreliggande 
beskriven justering i årsredovisningen samt tillhörande förtydligande om hantering av det negativa 
balanskravsresultatet och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta 
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-27, kommunledningsförvaltningen 
Årsredovisning för Oskarshamns kommun 2023 med bilagor 

Skickas till 
Samtliga nämnder och förvaltningar  
Ekonomiavdelningen 
Kommunrevisionen  
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§ 76  Dnr KS 2024/000227-1 

Månadsuppföljning februari 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen avseende månadsuppföljning februari 2024 noteras som mottagen. 

Ärendet 
Månadsuppföljningen per 29 februari 2024 inklusive årsprognos för 2024 har sammanställts. 
Periodens resultat per 29 februari 2024 uppgår till +20,5 mnkr. Årets resultat för år 2024 
prognosticeras till – 50,9 mnkr, en negativ avvikelse mot budget med -3,1 mnkr. 
 
Inom verksamhetens nettokostnader finns negativ avvikelse mellan årsprognos och budget inom 
socialnämnden med – 6,5 mnkr, inom tekniska kontorets skattefinansierade verksamheter med -1,0 
mnkr. Positiv avvikelse finns för kommunstyrelsens verksamheter med 4,3 mnkr samt för tekniska 
kontoret avgiftsfinansierad verksamhet med 1,1 mnkr. 
 
Skatteintäkter och generella statsbidrag beräknas inbringa 1,0 mnkr mindre än budgeterat. 
Finansnettot beräknas gå enligt budget. 
 
Investeringar och exploateringar prognosticeras till 223,5 mnkr. Det är 2,4 mnkr lägre än budgeterat. 
De skattefinansierade investeringarna beräknas bli 2,4 mnkr lägre än budgeterat. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-21, från kommunledningsförvaltningen föreslås att informationen 
avseende månadsuppföljning februari 2024 noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg redovisar månadsuppföljning per februari månad och svarar på 
frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen avseende månadsuppföljning februari 2024 
noteras som mottagen och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-21, kommunledningsförvaltningen  
Månadsuppföljning februari 2024 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§ 77  Dnr KS 2024/000188-1 

Inriktningsbeslut IT-säkerhetsförmåga 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Information om förslag till handlingsplan för att uppnå ett mognadsindex över 4 för IT-

säkerhetsförmåga 2024-2026 noteras som mottagen.  
2. Kommundirektören får i uppdrag att till kommunstyrelsen i april återkomma med ett förslag om 

inriktning för kommunens IT- säkerhetsförmåga (utifrån mognadsindex enligt CIS) med 
tillhörande handlingsplan 2024- 2026 och förslag till finansiering.  

  

Ärendet 
Kommunstyrelsen har enligt reglementet ansvar för att leda och samordna utvecklingen av 
informationssystem och IT samt ingår det i kommunstyrelsens styrfunktion att ansvara för 
kommunens riskhantering.  
 
Kommunstyrelsen har 2024-01-30, § 5, föreslagit kommunfullmäktige att anta policy för 
informationssäkerhet. Policyn är grundläggande för kommunens arbete med en hög IT- och 
informationssäkerhetsförmåga. Kommunens verksamheter blir allt mer beroende av system.  
 
Säkerhetsavdelningen har tillsammans med digitaliseringsavdelningen genomfört flera analyser, 
tester och åtgärder för att öka informations- och IT-säkerheten och föreslår nu en inriktning med 
tillhörande handlingsplan för kommunens IT-säkerhetsförmåga till år 2026.  
 
Området IT-säkerhet kommer också att behandlas mer ingående i ett kommande förslag till IT-policy 
med tillhörande riktlinje för samverkansmodell för objektförvaltning, som beskriver hur IT-system ska 
förvaltas och utvecklas.  

Genomförd säkerhetsanalys under 2023 
Kommunen vill ha en hög tillgänglighet och åtkomst från många olika enheter. Samtidigt ökar 
hotbilden med aktörer som utnyttjar sårbarheter. Senast i raden av kommuner som drabbats är 
Kalmar kommun. Kommunen behöver därför skärpa skyddet och öka medvetenhet om hur 
information ska hanteras på ett säkert sätt.   
 
Med anledning av ett försämrat säkerhetsläge med tillhörande cybersäkerhetsattacker och att dessa 
har ökat i omfattning och antal så har Digitaliseringsavdelning genomfört en säkerhetsanalys av 
Oskarshamns Kommuns IT-miljö. 
 
Syftet med säkerhetsanalysen är att identifiera ett nuläge kring mognadsgrad av vår IT och 
informationssäkerhetsförmåga och utifrån resultatet skapa en långsiktig plan utifrån beslutad 
målsättning för att därmed uppnå ökad IT -säkerhetsförmåga. 
 
Säkerhetsanalysen är baserad på CIS Center for Internet Security CIS vilket är en uppsättning 
rekommenderade åtgärder som samlats in från faktiska attacker och deras effektiva försvar som kan 
hjälpa till att förhindra cybersäkerhetsattacker och att stödja efterlevnad av dessa. CIS består av 18 
punkter och 153 säkerhetsåtgärder som baseras på följande ramverk och regler NIST Cybersecurity 
Framework, NIST 800-53, NIST 800-171, ISO 27000-serien, PCI DSS, HIPAA, NERC CIP och 
FISMA.   
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De 18 punkter/områden som omfattas i denna säkerhetsanalys har anpassats i uppdaterad och 
antagen riktlinje för informationssäkerhet, enligt beslut i kommunstyrelsen 2024-01-30, § 6. 
 
Kommunen behöver fokusera på och prioritera den mest effektiva och specifika uppsättningen av 
tekniska åtgärder som finns tillgängliga. Detta förbättrar effektiviteten samtidigt som avkastningen på 
investeringar i cybersäkerhet maximeras.  

Handlingsplan (IG 1-3) för att uppnå ett mognadsindex över 4 till år 
2026 
 
Prioritering och fokus sker med stöd av 3 implementationsgrupper IG: 
- IG1 grundläggande cyberhygien bestående av 56 åtgärder "måste göra först -strategi”, en 

minimistandard för IT och informationssäkerhet. 
- IG2 bestående av 74 rekommenderade åtgärder, ”Organisation med egen IT avdelning där det 

finns krav på lagefterlevnad och hantering av känslig information” 
- IG3 bestående av 23 rekommenderade åtgärder ”Organisation som hanterar både 

tillgängligheten av tjänster och konfidentialitet och integritet för känslig data och där 
framgångsrika attacker kan orsaka betydande skada för den allmänna välfärden.” 

Handlingsplan 2024-2026: 
2024   IG1 – genomförande av 56 åtgärder skulle ge värdet 2,43 i mognadsindex 
2025   IG2 -  genomförande skulle ge värdet 3,58 i mognadsindex 
2026   IG3 -  Målbilden bör vara att nå över 4 i mognadsindex 
 
Kostnaderna för dessa steg med målsättning att nå mognadsindex på över 4 har beräknats 
övergripande: 
 

År Investeringar Ökade driftskostnader IT Investeringskostnad 
2024 produkt, system, licenser, konsult 

+ 1 ytterligare system/drifttekniker 
1 Mkr 4 mkr 

2025 produkt, system, licenser, konsult 
+ 1 ytterligare system/drifttekniker 

2 Mkr 3 mkr 

2026 produkt, system, licenser, konsult 
+ 1 ytterligare IT 
säkerhet/analytiker 

3,3 Mkr 2 mkr 

 
Medel för denna handlingsplan finns inte i budget för 2024 och flerårsplanen. Arbetet kommer därför 
att behöva genomsyra budgetprocessen för 2025 inklusive flerårsplan och för 2024 behöver arbetet 
resurssättas och kommundirektören föreslås få i uppdrag att redovisa hur arbetet med 
handlingsplanen för år 2024-2026 ska finansieras. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Säker IT och robusta system är en förutsättning för att bedriva offentlig verksamhet för barn och 
unga. 
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-08, föreslår kommunledningsförvaltningen enligt följande: 
  
- Inriktningen ska vara att kommunens IT- säkerhetsförmåga ska uppnå ett mognadsindex över 4 

(enligt säkerhetsanalys CIS) till år 2026.  
 
- Information om förslag till handlingsplan för att uppnå ett mognadsindex över 4 för IT-

säkerhetsförmåga 2024-2026 noteras som mottagen.  
 
- Kommundirektören får i uppdrag att till kommunstyrelsen i april återkomma med ett förslag om 

hur handlingsplan för att uppnå mognadsindex 4 2024-2026 kan finansieras.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 54, beslut enligt följande:  
 
- Information om förslag till handlingsplan för att uppnå ett mognadsindex över 4 för IT-

säkerhetsförmåga 2024-2026 noteras som mottagen.  
- Kommundirektören får i uppdrag att till kommunstyrelsen i april återkomma med ett förslag om 

inriktning för kommunens IT- säkerhetsförmåga (utifrån mognadsindex enligt CIS) med 
tillhörande handlingsplan 2024- 2026 och förslag till finansiering.  

Dagens sammanträde 
Digitaliseringschef Magnus Klaesén informerar om förslaget till handlingsplan och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-08, kommunledningsförvaltningen 
KSAU 2024-03-12, § 54 

Skickas till 

För kännedom 
Förvaltningschef KLF 
Digitaliseringschefen 
Säkerhetschefen 

För åtgärd: 
Kommundirektören 
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§ 78  Dnr KS 2022/001309-3 

Beslut med anledning av hemställan från Byggebo AB 
- Rivning av fastigheten Ugglan 1 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Byggebos hemställan, i den del som omfattar rivning av huset på fastigheten Ugglan 1, Allévägen 15 
A-D, beviljas med följande villkor;  
 
- Rivning ska ske utifrån beviljat rivningslov (SBN 2024-01-15). 
- Området ska i direkt anslutning till rivning iordningställas som grönområde.  

Ärendet 
Byggebo har gjort en hemställan, daterad 2022-10-20, till ägaren Oskarshamns kommun om att få 
riva fastigheten på Allévägen 15 och på platsen uppföra ett nytt flerbostadshus. 

Rivning av fastigheten Ugglan 1 
Allévägen 15 A-D, centralt belägen på fastighet Ugglan 1 i Oskarshamn, ingår i Byggebos bestånd. 
Fastigheten består av en byggnad med 3 våningar på totalt 1 185,8 kvm boarea, samt källare. 
Byggnadsår är 1936 och fastigheten har ett stort renoveringsbehov. Det finns ingen hiss i 
fastigheten och antal lägenheter är 24 st fördelat på 18 st 2ROK och 6 st 3ROK.  
 
Det är sättningar i marken i källaren vilket innebär att betongplattan hänger i luften. Plattan saknar 
armering och marken under har sjunkit undan vilket gjort att plattan har vikt sig och skapat stora 
sprickbildningar. Cykelrummet har redan fått stängas av och i resten av källaren är det nivåskillnader 
som måste åtgärdas.  
 
Hela huset är i stort behov av renovering exempelvis tak, fasad och fönster måste bytas. Även inne i 
lägenheterna behöver det till en omfattande renovering för att komma upp i dagens standard och de 
krav på tillgänglighetsanpassning som nu finns. Dessutom är planlösningen i lägenheterna inte bra 
utifrån dagens standard. 
  
Kostnaden för att göra de åtgärder som krävs är så stora per kvadratmeter att det inte anses 
lönsamt av Byggebo att genomföra en totalrenovering. 
 
Byggebo har därför i en Hemställan daterad 2022-10-20 föreslagit att Byggnaden på nuvarande 
fastighet Ugglan 1 rivs och på fastigheten uppförs en ny byggnad på maximalt 5 våningar. Detta 
förslag innebär att del i 1 i hemställan hanterats och bifalls. 
 
Befintliga hyresgäster har redan flyttats genom att erbjuda likvärdiga lägenheter där så är möjligt.  
 
Styrelsen har förordat att arbetet med rivning och nybyggnation skall ske i nära dialog med ägaren 
och frågan har diskuterats på ägardialoger. 
 
Frågan om nybyggnation behöver ytterligare beredningar och för att pröva bygglovet behöver bland 
annat inväntas antagandebeslut av den planförändring som arbetas fram parallellt.  
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Då nybyggnation inte kommer behandlas samtidigt som rivningen bör området i direkt anslutning till 
rivning och i väntan på beslut om uppförande av nya bostäder iordningställas som grönområde, med 
ordnad skötsel och med möjlighet för boende i kvarteret och allmänhet att vistas på. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Bostäder och boendemiljöer är viktiga för ungas uppväxt. Beslutet att bevilja rivning av fastigheten i 
det aktuella fallet bedöms inte ha några negativa konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-21, från kommundirektören föreslås att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla Byggebos hemställan i den del som omfattar rivning av huset på 
fastigheten Ugglan 1, Allévägen 15 A-D, med följande villkor;  
 
- Rivning ska ske utifrån beviljat rivningslov (SBN 2024-01-15). 
- Området ska i direkt anslutning till rivning iordningställas som grönområde.  
 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommundirektören och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-20, kommundirektören 
Hemställan från Byggebo, 2022-10-20 

Skickas till 

För åtgärd: 
Byggebo AB 
 
För kännedom:  
Samhällsbyggnadsnämnden  
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§ 79  Dnr KS 2024/000117-4 

Återrapportering av uppdrag- Finansiering brygga 
Havslätt 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Återrapportering av uppdraget godkänns.  
2. Mot bakgrund av redovisade kostnadsökningar föreslås en omfördelning av kommunstyrelsens 

investeringsmedel om totalt 3 000 tkr till bildningsnämnden för projekt Havslätts brygga utifrån 
följande fördelning:  

- 1 500 tkr ianspråktas från kommunstyrelsens medel för oförutsedda investeringar 2024. 
- 1 500 tkr ianspråktas från kommunstyrelsens medel för strategiska hållbarhetsåtgärder 2024. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-02-27 § 40 att byggnationen av Havslätts brygga ska fullföljas. 
 
Kommundirektören fick samtidigt i uppdrag att;  
 

a) Söka en ekonomisk uppgörelse med entreprenören kring projektet i syfte att så långt som 
möjligt genomföra projektet inom ramen för både byggnadsverkets utformning och funktion 
som till den beslutade tidplanen.  
 

b) Föreslå en omfördelning av medel i investeringsbudgeten för 2024 så att den 
överenskommelse som träffas i enlighet med punkt a) kan genomföras.  

 
Uppdragen ska redovisas till kommunstyrelsen i mars månad.  
 
Återrapportering av uppdrag  
En ny brygga vid Havslätts badplats har funnits med i utvecklingsplanerna för området under stor del 
av 2000-talet. Bryggan avses bli en ny mötesplats och ett landmärke för området och det centrala 
badet i Oskarshamns tätort.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-27, § 166, om revidering av investerings- och 
exploateringsbudget 2024, VP 2025-2027, vilket innefattade tillkommande finansiering av en ny 
brygga i Havslätt.  
 
Arbetet med brygga påbörjades under slutet av 2023 efter att anmälan till Länsstyrelsen gjorts och 
godkänts samt bygglov beviljats.  
 
Under arbete med pålning och grundläggning i botten mot berggrunden har det visat sig att den 
geotekniska förstudien inte kunnat förutse mäktigheten på underliggande sand och moränlager. 
Stolplängderna blir därmed längre och kostnad för material, behandling, borrning och montage 
beräknas öka och överstiga budgeterade medel märkbart.  
 
Projektets ombud har därför signalerat att det behöver tas beslut om anpassningar eller tillskjutas 
medel. Anpassningar kan möjligen göras inom ramen för teknik och konstruktion men 
konsekvenserna av att minska eller korta bryggan bedöms stora om funktionen ska kunna bibehållas 
kopplat till baddjup och intentioner om mötesplats.  
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En kompromiss och anpassning utifrån teknisk beskrivning och ekonomisk uppgörelse med 
entreprenören bedöms möjlig för att säkerställa att funktion och gestaltning inte äventyras. Efter 
förhandling och projektgemensamma beslut har kommunens ombud lyckats få kontroll på 
tillkommande kostnader. Alla inblandade har varit måna om att bidra till lösningar och hjälpa till. I 
dagsläget uppskattas ytterligare 3000 tkr behövas till kostnadsökningarna enligt ny prognos. 

Finansiering av redovisade kostnadsökningar 
Kommunfullmäktige beslutade, 2024-03-11, § 9, inom ramen för revidering av investerings- och 
exploateringsbudget 2024 att fördela 3500 tkr från andra poster till kommunstyrelsens oförutsedda 
investeringar. I samma beslut medgavs också kommunstyrelsen rätt att omfördela 
investeringsmedel till andra objekt och nämnder.  
 
Kommundirektören föreslår därför i enlighet med uppdraget en omfördelning av kommunstyrelsens 
investeringsmedel om 3000 tkr till investeringsprojektet Havslätts brygga, enligt följande fördelning: 
 

- 1 500 tkr ianspråktas från kommunstyrelsens medel för oförutsedda investeringar 2024. 
- 1 500 tkr ianspråktas från kommunstyrelsens medel för strategiska hållbarhetsåtgärder 

2024. 
 
Genom att använda medel från budgeten för strategiska hållbarhetsåtgärder innebär det att 
processen för arbetet med dessa åtgärder, enligt tidigare beslut i kommunstyrelsen 2022-08-23, § 
192, inte genomförs för år 2024.  
 
Konsekvenser för barn och unga  
I enlighet med den utvecklingsplan för Havslätt som arbetats fram har en ny brygga varit viktig. 
Genomförandet av densamma ger bra möjligheter för mötesplatser och aktiv fritid och 
badupplevelser för barn och unga, vid en av kommunens största badplatser. Beslut om att fullfölja 
projektet bidrar till positiva konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2023-03-20, från kommundirektören föreslås enligt följande:  
 
- Återrapportering av uppdraget godkänns.  
- Mot bakgrund av redovisade kostnadsökningar föreslås en omfördelning av kommunstyrelsens 

investeringsmedel om totalt 3 000 tkr till bildningsnämnden för projekt Havslätts brygga utifrån 
följande fördelning:  
- 1 500 tkr ianspråktas från kommunstyrelsens medel för oförutsedda investeringar 2024. 
- 1 500 tkr ianspråktas från kommunstyrelsens medel för strategiska hållbarhetsåtgärder 

2024. 

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson redogör för återrapporteringen av uppdraget och svarar på 
frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommundirektören och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2023-03-20, kommundirektören 
KS 2024-02-27 § 40 

Skickas till 

För kännedom: 
Bildningsnämnden  
Utvecklingsenheten  

För åtgärd: 
Förvaltningsekonomen kommunledningsförvaltningen 
Bildningsförvaltningen/fritidskontoret  
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§ 80  Dnr KS 2024/000171-1 

Planuppdrag till samhällsbyggnadsnämnden- 
Kronoparken 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram ett planprogram för området Kronoparken, 

Döderhult 1:1, i enlighet med föreliggande förslag.  
2. Finansiering sker genom att ianspråkta avsatta medel från mervärdet för strategiska detaljplaner.  
3. Arbetet med planprogrammet ska kontinuerligt stämmas av i kommunstyrelsens planberedning. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens planberedning fick 2023-08-29 en presentation kring förslag på en ny stadsdel, 
Kronoparken, väster om sjukhuset. Under hösten har frågan lyfts till Mervärdets styrgrupp och beslut 
om medel för strategiska detaljplaner fattades av styrgruppen den 9 februari, utifrån beredning i 
kommunstyrelsens arbetsutskott. Kostnaden för arbetet med att ta fram planprogrammet beräknas 
till 1-1,5 miljoner och är avstämt och godkänt med styrgruppen för mervärdet. Kommunstyrelsen ska 
för planprogram ge planuppdrag till samhällsbyggnadsnämnden.   

Inriktning för planprogram för Kronoparken  
Oskarshamns är i stort behov av att locka nya invånare till kommunen för att klara såväl den 
nuvarande som den framtida kompetensförsörjningen. Visionen är 30 000 invånare år 2030. För att 
Oskarshamnarna ska bli fler måste Oskarshamn kunna erbjuda en livsmiljö som står sig i 
konkurrensen. Det behövs bostäder i attraktiva lägen utifrån olika behov samt nya 
verksamhetsområden där industrin kan växa. Den kommunala servicen måste hålla tillräckligt hög 
nivå och det behöver finnas ett bra utbud av karriärmöjligheter, kommersiell service och 
fritidsaktiviteter. 
 
För detta krävs planering. De områden som idag finns detaljplanerade i kommunen kommer inte att 
räcka. Det krävs ytterligare beredskap att genom färdiga detaljplaner kunna möta framtida behov 
genom nya utbyggnadsområden i eller nära staden.  
 
Området väster om Sjukhuset kallas för Kronoparken. Det är idag ett kommunalt skogsområde för 
skogsbruk men även friluftsliv och rekreation. Området finns utpekat för nya bostäder i Översiktsplan 
2030 och det finns redan idag några detaljplaner för annan verksamhet (industri/räddningstjänst) 
längs rv37/47. 2009 startades ett arbete med planprogram upp men beslut togs aldrig, främst på 
grund av att infart från riksvägen inte ansågs möjlig då Trafikverket var väghållare. I och med att 
denna sträcka av rv 37/47 planeras att övertas av kommunen i samband med att ny väg byggs till 
södra trafikplatsen öppnas möjlighet för att se över bostadsplanerna igen. 
 
En tänkbar målbild för området är: 

• Tillskapandes av uppemot 1000 bostäder 
• Fortsatta värden för rekreation och fritid 
• Samhällslokaler för både gammal och ung 
• Lämplig verksamhetsmark för mot vägar och kraftledningar. 
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Samhällsplanering i så stor skala som ett planprogram för en ny stadsdel spelar stor roll och får 
stora konsekvenser för barn och unga. Barn och unga ska därför ges utrymme i processen att vara 
med och påverka sin framtida bebyggda miljö och områden för rekreation och fritid, detta i enlighet 
med Översiktsplanens utvecklingsstrategi med tillhörande viljeinriktningar ”Vi är barnens 
Oskarshamn”.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Se ovan beskrivning.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-06, från kommundirektören föreslås enligt följande:  
 
- Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram ett planprogram för området Kronoparken, 

Döderhult 1:1, i enlighet med föreliggande förslag.  
- Finansiering sker genom att ianspråkta avsatta medel från mervärdet för strategiska detaljplaner.  
- Arbetet med planprogrammet ska kontinuerligt stämmas av i kommunstyrelsens planberedning 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 61, beslut enligt förslaget från 
kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Ingemar Lennartsson (KD) och Karl-Erik Gustavsson (L) yrkar bifall till förslaget.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 
 
 
Leif Axelsson (SD) och Ted Nyberg (SD) begär att få lämna en protokollsanteckning. Ordföranden 
godkänner detta.  
 
Protokollsanteckning Leif Axelsson (SD) och Ted Nyberg (SD) 
”Sverigedemokraterna drar tillbaka sitt yrkande från dagens sammanträde för att istället lyfta vårt 
förslag ”om att kommunstyrelsen ska ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att även ta fram 
detaljplaner för området östra Överby som kommunen är fastighetsägare till och även är utpekad i 
ÖP som bostadsområde, B17” i kommande planberedning den 7 maj 2024”. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-06, från kommundirektören 
KSAU, 2024-03-12, § 61 

Skickas till 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadsnämnden  
Planberedningen  
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För kännedom:  
Kommunfullmäktige 
Bildningsnämnden  
Socialnämnden  
Utvecklingschefen 
Förvaltningsekonom kommunledningsförvaltningen  
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§ 81  Dnr KS 2024/000172-1 

Planuppdrag till samhällsbyggnadsnämnden- 
Detaljplan för Ävrö 1:16 m.fl. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram en detaljplan för Ävrö 1:16 m. fl, i enlighet 

med föreliggande beskrivning.  
2. Arbetet med detaljplanen ska kontinuerligt stämmas av i kommunstyrelsens planberedning.  

Ärendet 
Kommunstyrelsens planberedning fick 2023-08-29 en presentation kring förslag på att starta upp en 
planprocess för mer verksamhetsmark för fossilfri energi i nära angränsning till Simpevarp. Under 
hösten har frågan lyfts till Mervärdets styrgrupp och beslut om medel för strategiska detaljplaner 
fattades av styrgruppen den 9 februari, utifrån beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott.  
 
Kommunstyrelsen föreslås nu ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en detaljplan för 
fossilfri energiproduktion med tillhörande verksamheter på Ävrö 1:16 m fl fastigheter kring befintligt 
verksamhetsområde på Simpevarpshalvön.    

Uppdrag om att ta fram en detaljplan för energiproduktion 
Det pågår en snabb utveckling inom hållbar omställning och elektrifiering av samhället. I det har 
Oskarshamn som en av landets dominerande energiproducenter både stora möjligheter och ett stort 
ansvar. Det finns behov att bygga ut alla fossilfria energikällor bereda möjligheter för nya 
energibärare för att möta en kraftigt ökad efterfrågan. Energimyndigheten räknar med att Sveriges 
elbehov kan dubbleras redan till 2035.   
 
För att detta ska kunna ske behövs även här strategisk planering och nya detaljplaner. Plan- och 
tillståndsfrågorna är helt avgörande för att ny kapacitet ska komma på plats och ledtiderna är som 
regel långa. I det kan kommunen genom sitt planmonopol göra skillnad för att snabba upp 
processerna. Genom proaktiv planering kan kommunen dessutom stärka sin roll och sina 
möjligheter inom fossilfri energiproduktion och energilagring och därigenom lägga grunden för ett 
livskraftigt samhälle även kommande decennier.  
 
Planuppdraget syftar till att skapa möjlighet för nya etableringar inom fossilfri energi med ev 
tillhörande verksamheter genom att göra förberedande processer och skapa planlagd mark i 
området kring befintligt verksamhetsområde på Simpevarpshalvön. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Fossilfri framtida energiförsörjning är väsentligt för att samhället ska kunna utvecklas utan att riskera 
svåra klimateffekter för kommande generationer. Planering för ändamålet är därför viktigt. Beslutet 
och uppdraget i sig bedöms inte ge några konsekvenser på barn och unga och behovet av 
delaktighet i planarbetet bedöms vara av begränsad för just detta syfte och verksamhet.  
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-06, från kommundirektören föreslås enligt följande: 
  
- Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram en detaljplan för Ävrö 1:16 m fl, i enlighet 

med föreliggande förslag.  
- Arbetet med detaljplanen ska kontinuerligt stämmas av i kommunstyrelsens planberedning.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 62, beslut enligt förslaget från 
kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson föredrar ärendet.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-06, kommundirektören  
KSAU 2024-03-12, § 62  

Skickas till 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadsnämnden  
Planberedningen  
 

För kännedom:  
Förvaltningsekonomen, kommunledningsförvaltningen  
Utvecklingschefen  
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§ 82  Dnr KS 2024/000225-1 

Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och 
regional medelsfördelning objekt riksväg 37/47 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Informationen noteras som mottagen.  
2. Ärendet tas upp vid kommunstyrelsens sammanträde i april.  

Ärendet 
Mot bakgrund av risken att förlora genomförandet av ett viktigt vägobjekt i länet har Region Kalmar 
län och Oskarshamns kommun gemensamt tagit fram ett förslag på finansieringslösning för väg 
37/47 Oskarshamn-Bockara som är del i Regional transportplan. 
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde i mars hanteras ärendet som en information. Inför kommande 
sammanträde med kommunstyrelsen i april kommer ett förslag till avsiktsförklaring läggas fram, det 
är en del i finansieringslösningen och skrivs mellan Region Kalmar län och Oskarshamns kommun. I 
förlängningen kommer denna avsiktsförklaring leda till ytterligare ett medfinansieringsavtal mellan 
Oskarshamns kommun och Trafikverket för del i objektet 
rv 37/47. 

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar om pågående arbete med att ta fram en 
avsiktsförklaring för kommunal finansiering och regional medelsfördelning gällande riksväg 37/47.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen samt att ärendet lyfts vid 
kommunstyrelsens sammanträde i april och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-22, kommundirektören  
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§ 83  Dnr KS 2024/000214-1 

Månadsuppföljning februari 2024 – 
Kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska 
kontoret) 

Kommunstyrelsens beslut 
Information om månadsuppföljningen per februari 2024 för kommunstyrelsens verksamheter 
(exklusive tekniska kontoret) noteras som mottagen.  

Ärendet 
Månadsuppföljning per februari 2024 och årsprognos för 2024 har sammanställts för 
kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska kontoret). 
Bakgrund 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med 
helårsprognoser. Styrelser och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas 
ekonomi. Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Den ekonomiska redovisningen i månadsuppföljningen per februari 2024 och årsprognosen för 2024 
visar följande, inklusive kapitalkostnader: 
 
 
Periodens händelser 
Per februari 2024 visar verksamheterna en positiv avvikelse mot budget om totalt 2,9 mkr, varav 
kapitalkostnader utgör 1,1 mkr.  
 
Merparten av verksamheterna visar enbart mindre avvikelser mot budget. Under årets första 
månader har det förekommit en del sjukdomar, ledigheter och vakanser samt att det har varit en låg 
kostnad för facklig tid, vilket gör att HR- och ekonomiavdelningen samt kommunkansliet visar en 
positiv avvikelse mot budget avseende personalkostnader om 0,7 mkr. Kostnaderna för kommunens 
medlemsavgifter till Regionen, Kommunförbundet och SKR har ökat och visar per februari en 
negativ avvikelse om -0,1 tkr.  
 
Kommunstyrelsen har en årsbudget om 2,5 mkr för utveckling och bidrag, där har ännu inga beslut 
om användande av medel fattats vilket per februari genererar en positiv avvikelse om 0,4 mkr. Likt 
tidigare år finns en budgeterad reserv hos ledningen för att täcka oförutsedda kostnader som 
uppstår under året. Delar av denna reserv har nyttjats för att täcka ej budgeterade kostnader i 
verksamheterna, men det kvarstår en positiv avvikelse om 0,6 mkr per februari. 
 
Under perioden januari-februari har 2,9 mkr av de balanserade medlen från tidigare års bokslut 
resultatförts, se bilaga 4. 
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Årsprognos 
Det finansiella målet är att verksamhetens nettokostnader ska uppgå till högst 100%. Årsprognosen 
för 2024 visar en positiv avvikelse mot budget om totalt 4,3 mkr, varav kapitalkostnader utgör 4,8 
mkr, vilket motsvarar 96,8%.  
 
Årsprognosen visar att kostnaden för överförmynderi, larm och kommunens medlemsavgifter till 
Regionen, Kommunförbundet och SKR får en negativ avvikelse mot budget om -0,9 mkr. Till största 
delen hanteras detta inom förvaltningens budgeterade reserv så det endast kvarstår ett mindre 
underskott.  
 
De senaste årens stora prishöjningar av licenskostnader innebär att digitaliseringsavdelningen får 
svårt att hålla sin budget. Om utfallet efter två månader skulle innebära fortsatt samma 
kostnadsutfall resterande del av året pekar årsprognosen på -3 mkr för licenskostnader. Under 2024 
kan detta underskott hanteras genom att resultatföra de balanserade medlen om 2,9 mkr från 
tidigare års bokslut, men det kommer att innebära stora utmaningar för digitaliseringsavdelningen år 
2025 och framåt.  
 
Arbetsmarknadsenhetens verksamhet beräknas hålla budget 2024. I prognosen har inräknats att 
man resultatför 5 mkr av nyschablonen samt de balanserade medlen från tidigare års bokslut om 4 
mkr. 
 
Vidtagna åtgärder 
Det är fortfarande tidigt på året och verksamheternas årsprognos visar endast mindre avvikelser mot 
budget exklusive kapitalkostnader. Vi kommer att följa kostnaderna noga vid månadsuppföljningarna 
för att se hur de utvecklas de närmaste månaderna, men vid denna tidpunkt behöver inga åtgärder 
vidtas.  
 
Frisknärvaron  
Den totala frisknärvaron för KS verksamheter (exklusive tekniska kontoret) fram till och med januari 
uppgår till 92,1%, exklusive AME och arbetsmarknadsanställningar uppgår frisknärvaron till 97,3%. 
Målet är en frisknärvaro på 95 %. 
 

Statsbidrag 
Förvaltningen följer upp och redovisar statsbidrag regelbundet. Hittills i år har förvaltningen erhållit 
statsbidrag om 0,9 mkr avseende dygnsschablon ukrainska flyktingar och har resultatfört 0,4 mkr av 
dessa. 

Investeringsbudget 
Den avgiftsfinansierade investeringsbudgeten för 2024 uppgår till 7 mkr och hela budgeten förväntas 
nyttjas under året. 
 
Den skattefinansierade investerings- och exploateringsbudgeten för 2024 uppgår till 98,2 mkr, varav 
1,6 mkr har förbrukats till och med februari. Planering för användande av medel pågår och förväntad 
årsprognos är att 95,8 mkr av budgeten kommer att nyttjas under 2024, en positiv avvikelse om 2,4 
mkr. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Månadsuppföljningen gör det möjligt för verksamheterna att se de ekonomiska förutsättningarna för 
det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på medelsanvändningen och vid behov 
omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår ekonomisk situation behövs prioriteringar, 
dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om de ekonomiska förutsättningarna ändras 
kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur drabba barn och unga. 
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-20, från kommunledningsförvaltningen föreslås att information om 
månadsuppföljningen per februari 2024 för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska 
kontoret) noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 Driftuppföljning 240229 
Bilaga 2 Investeringsuppföljning 240229 
Bilaga 3 Uppföljning statsbidrag 240229 
Bilaga 4 Uppföljning balanserade medel 240229 
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§ 84  Dnr KS 2024/000067-2 

Ställningstagande enligt miljöbalken - Vindpark Stora 
Vädern 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen i ärendet, om att ansökan från Fred. Olsen Renewables har dragits tillbaka och att 
Miljöprövningsdelegationen inom länsstyrelsen Kalmar län beslutat att avskriva ärendet från vidare 
handläggning, noteras som mottagen.  
 

Ärendet 
Miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen i Kalmar anhåller om kommunens ställningstagande 
enligt 16 kap. 4 § miljöbalken, avseende Vindpark Stora Vädern. Kommunens ställningstagande ska 
vara miljöprövningsdelegationen tillhanda senast den 19 april 2024.  
 

Bakgrund 
Kommunal tillstyrkan, ofta benämnt det kommunala vetot, ger kommuner möjlighet att stoppa 
betydande ingrepp i landskap och närmiljö. En anhållan om kommunens ställningstagande i frågan 
gör miljöprövningsdelegationen i samband med att ansökan om tillstånd inkommer för prövning.  
 

Ansökan om tillstånd  
Fred. Olsen Renewables ansöker om tillstånd enligt 9 kap. miljöbalken för uppförande och drift m.m. 
av en gruppstation för vindkraft – Vindpark Stora Vädern. Ansökan omfattar uppförande av maximalt 
13 vindkraftverk i ett område norr om sjön Stora Vädern, cirka 4 km väster om Stora Bråbo, se 
nedan situationsplan.   
 
Ansökan går att ladda ner via länk från Länsstyrelsen nedan. De bifogade filerna är tillgängliga fram 
till och med 2024-04-19. 

https://filskick.lansstyrelsen.se/message/79H1tK7lHPTpJODny3sy9Y 

Sammanfattande information om ansökan:  
- Registreringsbevis, teknisk beskrivning och situationsplan samt miljökonsekvensbeskrivning 

(MKB) har bifogats ansökan.  
- Totalhöjd på vindkraftverken är maximalt 270 m.  
- Marken för projektområdet utgörs av 6 privatägda fastigheter samt en fastighet som ägs av 

Linköpings stift. Markägarna har ställt den mark som krävs till förfogande för projektet vid erhållet 
tillstånd.  

- Ansökan har föregåtts av samrådsförfarande enligt 6 kap. miljöbalken. Vad som framkommit 
under samråden och hur Bolaget beaktat detta framgår av samrådsredogörelsen i MKB.  

 
 
Figur: Situationsplan över projektområde Stora Vädern. Källa: Teknisk beskrivning Vindpark Stora 
Vädern, 2023-12-11. 
 

https://filskick.lansstyrelsen.se/message/79H1tK7lHPTpJODny3sy9Y
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Förslag till Oskarshamns kommuns ställningstagande 
Kommunstyrelsen i Oskarshamn beslutade 2022-12-14, § 299, om ett yttrande i samband med att 
samrådet för vindkraftparken genomfördes.  
 
Bråbobygden, cirka 10 kilometer söder om Kristdala, kännetecknas av ett rikt natur- och 
kulturlandskap. 1700-talets markanvändningsstruktur med ängs- och åkervretar finns bevarad på 
många platser, antingen rekonstruerade i pedagogisk anda eller öppethållen genom bete. På vissa 
håll kan de sägas vara konserverade genom äldre skiftesstrukturer. Även vägsystemet förefaller i 
stort sett vara intakt med undantag från vägen mot Oskarshamn och mot Krokshult som har 
anpassats till modernare förhållanden. Några av byarna har påverkats av laga skiftesreformerna, till 
exempel Fallebo, vilket ger byn en spridd karaktär. Andra byar har inte alls påverkats av laga skifte, 
till exempel Bjälebo, som därmed bibehållit en samlad bykärna. På flera ställen har byarna växt 
genom torpetableringar och nyare bostadshus längs de större vägarna (Oskarshamns Översiktsplan 
2030).  
 
 
Som Oskarshamns kommuns ställningstagande till Miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen i 
Kalmar föreslås kommunfullmäktige att avstyrka en etablering av vindkraftspark Stora Vädern, enligt 
ansökan om tillstånd från Fred. Olsen Renewables, innebärande att Oskarshamns kommun därmed 
använder det kommunala vetot.  
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Detta beslut förväntas inte medföra konsekvenser av betydelse för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-07, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige besluta om att avstyrka en etablering av vindkraftspark Stora Vädern, 
enligt ansökan om tillstånd från Fred. Olsen Renewables, innebärande att Oskarshamns kommun 
använder det kommunala vetot. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 59, beslut enligt förslag från kansli- och 
utvecklingsenheten 
 
Miljöprövningsdelegationen vid Kalmar länsstyrelse meddelar 2024-03-25 att ärendet avskrivs från 
vidare handläggning.  

Dagens sammanträde 
Andreas Erlandsson (S) informerar om beslutet från Miljöprövningsdelegationen vid Kalmar 
länsstyrelse mot bakgrund av att Fred. Olsen Renewables har dragit tillbaka sin ansökan. Ärendet 
ska därmed hanteras som ett informationsärende vid dagens sammanträde.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen enligt ovan noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Bilagor: Underlag ansökan Fred. Olsen Renewables, via Länsstyrelsen i Kalmar län  
KSAU 2024-03-12, § 59 
Beslut Miljöprövningsdelegationen Kalmar Länsstyrelse 2024-03-25  
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§ 85  Dnr KS 2024/000160-2 

Försäljning Havslätts förskola 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Föreliggande köpeavtal gällande fastigheterna Kvapen 2 och 3 (tidigare Havslätts förskola) 
godkänns.  

Ärendet 
Förskolan i Havslätt, fastighetsbeteckning Kvapen 2 och 3, har enligt tidigare beslut i 
bildningsnämnden, från och med höstterminen 2023 stängts. Detta enligt uppdrag från 
kommunfullmäktige om att avveckla en förskola i Oskarshamns tätort.  
 
Fastigheterna Kvapen 2 och 3 har idag ett bokfört värde på 208 000 kr. 

Försäljning och förslag till köpeavtal  
Fastigheterna Kvapen 2 och 3 har varit till salu sedan september 2023 via mäklare. Ett företag som 
bedriver fristående förskola i Växjö idag har nu visat intresse för fastigheterna. Intressenten önskar 8 
veckor för att undersöka möjligheterna till att bedriva förskola i lokalerna. Intressenten har gett ett 
bud på 3 000 000 kr för Kvapen 2 och 3. 
 
Under perioden från handpenning till full betalning erlagts har intressenten möjlighet att undersöka 
förutsättningar för att bedriva förskola i Kvapen 2 och 3. Handpenning om 300 tkr deponeras hos 
mäklarens bank.  
 
Om intressenten inte slutför affären återgår handpenningen. Vid en affär regleras den i samband 
med överlåtelsen under förutsättning att kommunfullmäktige godkänt försäljningen och slutligen 
fastslagit köpeskillingen. 

Konsekvenser för barn och unga 
Efter uppdrag från kommunfullmäktige om att avyttra en förskola i Oskarshamns tätort, beslutade 
bildningsnämnden 2023-02-15, § 21, att Havslätts förskola avvecklas från och med augusti 2023. I 
utredningen som föregick beslutet gjordes en analys av konsekvenser för barn och unga, vilka 
framgår av bildningsnämndens beslut. När det gäller försäljning av fastigheten Kvapen 2 och 3 
bedöms det inte få några konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-21, från tekniska kontoret föreslås att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att godkänna föreliggande köpeavtal gällande fastigheterna Kvapen 2 och 3 
(tidigare Havslätts förskola). 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från tekniska kontoret och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Köpeavtal Kvapen 2 och 3  

Skickas till 

För åtgärd 
Tekniska chefen  
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§ 86  Dnr KS 2023/000851-11 

Revidering av köpeavtal- Fastigheterna Hummern och 
Musslan, Östersjövägens bostadsområde 

Kommunstyrelsens beslut 
Revidering av köpeavtal för fastigheterna Hummern och Musslan, Östersjövägens bostadsområde, 
godkänns enligt föreliggande förslag i bilaga till tjänsteutlåtandet.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-12-19, § 349, att godkänna ett förslag till köpeavtal med 
Solkusthus Projekt Oskarshamn 1 AB gällande fastigheterna Hummern och Musslan vid 
Östersjövägens bostadsområde.  

Förslag till revidering av köpeavtal 
I början av februari 2023 meddelade Solkusthus Projekt Oskarshamn 1 AB att den hustillverkare 
som skulle tillverka passivhusstommarna i projektet på mycket kort varsel upphört med sin 
verksamhet och påbörjat en nedstängning av fabriken. Solkusthus har redan påbörjat arbetet med 
att hitta en ny hustillverkare som kan erbjuda motsvarande passivhusstommar och man bedömer att 
man har ett fullgott alternativ på gång. 
 
Att anpassa projektet till en ny husfabrikör innebär dock en viss påverkan på tidplanen. De villkor 
som var formulerade i ursprungligt köpeavtal blir därför svåra att uppfylla meddelar Solkusthus.  
Utöver ovanstående går projektet bra enligt Solkusthus och man har kommit en bra bit på väg. De 
uppger att de inte har några planer på att avbryta projektet utan har förmåga att fullfölja. Bland annat 
har man redan klart med ett flertal lokala underleverantörer och fått en mycket god kostnadsbild av 
projektet. 
 
Förskjutningen i tidplanen innebär att man inte kommer att kunna påbörja byggnation i 
september/oktober som planerat utan mer realistiskt är januari 2025. Med anledning av detta ska 
köpeavtalets villkor gällande erläggande av handpenningen justeras från 2024-06-30 till 2024-12-31 
och villkoret om erläggande av köpeskillingen för minst 1 fastighet justeras från senast 2024-12-31 
till senast 2025-03-30. I övrigt bedöms inga revideringar i avtalet behöva göras. 
 
Reviderat avtal finns i bilaga till tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-02-22, från stadsarkitekten och kommundirektören föreslås att revidering 
av köpeavtal för fastigheterna Hummern och Musslan, Östersjövägens bostadsområde, godkänns 
enligt föreliggande förslag i bilaga till tjänsteutlåtandet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 55, beslut enligt förslaget från 
stadsarkitekten och kommundirektören.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-02-22, kommundirektören och stadsarkitekten 
Bilaga: Reviderat köpeavtal fastigheterna Hummern och Musslan  
KSAU 2024-03-12, § 55 

Skickas till 

För åtgärd: 
Stadsarkitekten  
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§ 87  Dnr KS 2024/000196-1 

Beslut om att utlysa en markanvisningstävling för 
området Sidensvansen 4 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommundirektören får i uppdrag att arrangera en markanvisningstävling för bostadsbebyggelse på 
Sidensvansen 4 i enlighet med föreliggande beskrivning och geografisk omfattning.  

Ärendet 

Bakgrund 
Kikeboskolan har till stora delar stått tom efter att skolundervisningen avslutades 2012 och har under 
en längre period varit utsatt för skadegörelse och vandalisering. Flera försök att hitta intressenter 
som vill bygga om skolbyggnaden till bostäder har gjorts under denna tid, men inget försök nådde 
hela vägen fram. Svårigheten med att anpassa byggnaden till moderna bostäder och en mycket stor 
osäkerhet i exploateringskalkylerna har bland annat lyfts fram som orsaker. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-11, § 183 att uppdra till kommunstyrelsen att initiera en 
rivningsprocess för byggnaden och tekniska kontoret lämnade i januari in en ansökan om rivningslov 
till samhällsbyggnadsnämnden. 

Ny markanvisningstävling för området Sidensvansen 4  
Med anledning av helt nya förutsättningar för platsen föreslås att en ny markanvisningstävling 
utlyses och arrangeras med målet att få igång produktion av attraktiva bostäder. 
Markanvisningstävlingen ska omfatta hela Sidensvansen 4.  
 
Kommundirektören föreslås få i uppdrag att genomföra arbetet med tävlingen och bereda underlag 
inför beslut i kommunstyrelsen om vinnare.  
 
Bilaga: Geografisk omfattning av markanvisningstävlingen 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Området Sidensvansen 4 gränsar till så väl förskoleverksamhet som gymnasieskola och område för 
idrott och fritid med exempelvis fotbollsplan och skatepark, detta behöver markanvisningstävlingen 
uppmärksamma och ta hänsyn till.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-06, från stadsarkitekten och kommundirektören föreslås att 
Kommundirektören får i uppdrag att arrangera en markanvisningstävling för bostadsbebyggelse på 
Sidensvansen 4 i enlighet med föreliggande förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, 2024-03-12, § 56, beslut enligt förslaget från 
stadsarkitekten och kommundirektören.  



     
    PROTOKOLL Sida 53 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-26 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 
Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, stadsarkitekten och kommundirektören  
KSAU 2024-03-12, § 56  

Skickas till 

För åtgärd: 
Kommundirektören  
Stadsarkitekten  
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§ 88  Dnr KS 2024/000217-1 

Revidering av delegationsordning för 
kommunstyrelsens verksamheter - Mark- och 
exploatering 

Kommunstyrelsens beslut 
Revidering av delegationsordning för kommunstyrelsens verksamheter, enligt föreliggande 
beskrivning, godkänns.  

Ärendet 
Utifrån uppdrag från kommunfullmäktige, i samband med beslut om budget 2023, har organisationen 
för kommunens utvecklingsarbete utretts. I samband med återrapportering av uppdraget, som 
överlämnades från kommunstyrelsens arbetsutskott till budgetberedningen under år 2023, 
redovisade kommundirektören en omorganisation innebärande att samhällsbyggnadschefen övertar 
ansvar inom området mark- och exploatering. Bakgrunden till omorganisationen är den minskning av 
tjänster som har genomförts inom kommunstyrelsens utvecklingsenhet.  
 
Som ett led i omorganisationen föreslås nu en revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
där funktionen samhällsbyggnadschef övertar delegationer från funktionen utvecklingschef enligt 
nedanstående förslag.  

Inom området Mark- och fastighetsärenden i kommunstyrelsens delegationsordning 
övergår följande delegationer till funktionen samhällsbyggnadschef:  
 
5.1 Köp, försäljning, byte, fastighetsreglering, expropriation, arrende eller annan fastighetsupplåtelse 
eller inlösen med stöd av plan- och bygglagen för att genomföra fastställd detaljplan samt på 
kommunens vägnar godkänna till kommunen överlämnade gåvobrev rörande fast egendom:  
 

- Markområden högst 4000 kvm.  
- Ersättningar och kommunala åtaganden i samband med en fastighetsöverlåtelse upp till 

högst 5 prisbasbelopp. 
 

5.2 Framställning till eller yttrande över remisser till lantmäterimyndigheten.  
 
5.3 Godkännande av förrättning, förrättningsbeslut eller gränsutmärkning hos 

fastighetsbildningsmyndighet. 
 
5.4 Friköp av tomträtter i enlighet med av kommunfullmäktige fastställda regler. 
 
5.8 Ansökan om fastighetsbildning, vägförrättning, anläggnings- och ledningsförrättning och liknande 

åtgärder och att vara kommunen ombud vid sådan förrättning. 
 
5.9 Teckna vägrätt-, nyttjanderätts-, ledningsrätts- samt övriga servitutsavtal som inte är av 

principiell betydelse för kommunen och i de fall då ersättningen inte överstiger 2 prisbasbelopp. 
 
5.11 Företräda kommunen vid förrättningar om kommunens egna fastigheter enligt 

fastighetsbildningslagen hos lantmäterimyndigheten. 
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5.12 Medge utsträckning, nedsättning, dödning och relaxation av inteckning samt utbyte av pantbrev 

liksom andra därmed jämförliga åtgärder. 
 

 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   
 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-20, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att revidering av 
delegationsordning för kommunstyrelsens verksamheter, enligt föreliggande beskrivning, godkänns.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-20, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadschefen 
Kommunsekreteraren 
 
För kännedom:  
Utvecklingschefen  
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§ 89  Dnr KS 2023/000239-10 

Beslut om prioriteringar i genomförandeplan till 
Översiktsplan 2030 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Föreliggande förslag till hantering och prioriteringsordning med ansvar för genomförandeplan till 

Översiktsplan 2030 godkänns. 
2. Övrig information om genomförandeplanens uppdrag, i enlighet med bilaga till tjänsteutlåtandet, 

noteras som mottagen.  
3. Kommunfullmäktige delges beslutet.  

Ärendet 
Oskarshamns kommuns nya översiktsplan är antagen av kommunfullmäktige under våren 2023. För 
att Oskarshamns kommun ska kunna tillämpa de hållbara utvecklingsstrategier och  
viljeinriktningar som finns uttryckta i översiktsplanen har två särskilda bilagor tagits fram till 
Översiktsplanen.  
 
Den första bilagan är en vägledning som innehåller en sammanställning av samtliga 11 hållbara 
utvecklingsstrategier och tillhörande viljeinriktningar som finns i planen. Syftet med vägledningen är 
att på ett enkelt sätt lyfta fram det som ska genomsyra en hållbar utveckling av Oskarshamns 
kommun.  
 
Vissa av de framtagna viljeinriktningarna kräver dock mer konkreta insatser, dessa har därför lyfts ut  
till det som kallas Genomförandeplan som innehåller en lista med insatser/uppdrag som ska 
genomföras under perioden.  
 
Ett par insatser i genomförandeplanen pågår sedan tidigare beslut i kommunstyrelsen, så som 
energi- och klimatprogram samt bostadsförsörjningsprogram.  

Beslut i kommunfullmäktige om genomförandeplan  
I samband med att kommunfullmäktige antog Översiktsplanen beslutades också:  
 
- Förslaget till genomförandeplan godkänns. 
 
- Kommunstyrelsen får i uppdrag att ansvara för genomförandeplanen och göra prioriteringar samt 
fördela uppdrag till nämnderna. Prioriteringar ska göras efter samråd med berörda nämnder. 
 
- Kommunstyrelsen får i uppdrag att kontinuerligt rapportera arbetet med genomförandeplanen till 
kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-03-21, § 116, att skicka genomförandeplanens förslag till 
prioritering och ansvar på remiss till nämnderna, kommunstyrelsens förvaltningar och de kommunala 
bolagen.  

Remissperiod  
Under remissperioden våren 2023 informerades nämnderna om översiktsplanen och förslaget till 
genomförandeplan i samband med att remissen hanterades i respektive nämnd. Kansli- och 
utvecklingsenheten har också informerat tekniska kontorets ledningsgrupp.  
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Remissyttranden  
Samhällsbyggnadsnämnden, bildningsnämnden och socialnämnden har yttrat sig över 
prioriteringsordning och ansvar för uppdragen i genomförandeplanen. Se bilagor till 
tjänsteutlåtandet.  
 
Utifrån inkomna remissyttranden har kansli- och utvecklingsenheten omarbetat vissa delar utifrån 
nämndernas förslag, främst handlar det om att ansvar för fler uppdrag har flyttats till 
kommunstyrelsen.  

Kommentarer och uppskattning av finansiering/arbetstid  
Under perioden efter remissen har också ett antal uppdrag konkretiserats utifrån en beskrivning av 
förväntad arbetsinsats och upplägg för uppdraget samt uppskattning av finansiering. Dessa finns 
med i beslutsunderlaget som en information och ett arbetsmaterial och kommer att kompletteras 
ytterligare för att möjliggöra för planen att vara ett bra verktyg i fortsatt arbete.  
 
Se förslag till genomförandeplan med prioriteringar och ansvarsfördelning i bilaga till 
tjänsteutlåtandet.  

Hantering av genomförandeplan till Översiktsplan 2030 med 
tillhörande prioriteringsordning  
- Kommundirektören har uppdraget att samordna genomförandeplanen.  
- För varje uppdrag i genomförandeplanen krävs ett beslut i kommunstyrelsen.  
- Uppdragen ska i första hand genomföras inom rambudget men i de fall där det krävs 

tillkommande finansiering ska kommunstyrelsen pröva frågan inom ramen för beslut om 
prioriteringar under budgetperioden 2025-2030.  

- Kommunstyrelsen lämnar årligen en statusrapport för genomförandeplanen till 
kommunfullmäktige inom ramen för årsredovisningen.  

- Vid behov lyfts genomförandeplanen för revidering i kommunstyrelsen.  
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Översiktsplanen innehåller utvecklingsstrategin ”Vi är barnens Oskarshamn” med tillhörande 
viljeinriktningar. Dessa viljeinriktningar ska vara en del i att säkra barnrättsperspektivet i kommunens 
samhällsplanering.  
 
Utdrag ur förslag till Översiktsplan (Utvecklingsstrategi s. 139):    
  
Vi är barnens Oskarshamn  
När vi bygger och planerar ska vi utgå från barns och ungas behov av rörelsefrihet, trygghet och 
tillgänglighet. Vi ska lyssna och möjliggöra delaktighet för barn och unga på deras villkor. När vi tar 
beslut som berör barn och unga så ska vi göra barnkonsekvensanalyser. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-07, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande: 
 
- Föreliggande förslag till hantering och prioriteringsordning med ansvar för genomförandeplan till 

Översiktsplan 2030 godkänns. 
- Övrig information om genomförandeplanens uppdrag, i enlighet med bilaga till tjänsteutlåtandet, 

noteras som mottagen. 
- Kommunfullmäktige delges beslutet. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 59, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Bilaga: Genomförandeplan med prioriteringar och ansvar  
Remissyttranden från SBN/BN/SN  
KSAU 2024-03-12, § 59 
 

Skickas till  
För åtgärd:  
Utvecklingschefen/utvecklingsenheten  
 
För kännedom:  
Kommunfullmäktige 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Bildningsnämnden 
Socialnämnden  
Byggebo AB 
Oskarshamn Energi AB 
Smålandshamnar AB  
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§ 90  Dnr KS 2024/000236-1 

Fördelning av kommunstyrelsens budget för 
utveckling och bidrag 2024- Detaljplaner 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Bildningsnämnden får kompensation för de kostnader som uppstår i arbetet utifrån tidigare 

beslutade detaljplaneuppdrag (KS 2023-11-21, § 323, § 324) under år 2024 till maxbelopp om 
325 tkr respektive 350 tkr.  

2. Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 
bidrag 2024.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen har i beslut 2023-11-21, § 323 och § 324 beslutat om uppdrag till 
samhällsbyggnadsnämnden om att initiera detaljplaneprocesser för Länsmansängen respektive 
Valhallaskolan. Av beslutet framgår att finansiering ska ske genom att ianspråkta medel från 
bildningsnämndens budget för oförutsedda kostnader 2023.  
 
Efter dialog med ekonomiavdelningen om upplägg för finansiering av detaljplaneprocesser finns det 
nu behov av att ta ett nytt beslut om finansiering för uppdragen. Detta då arbetet med en detaljplan 
pågår under flera år och därmed behöver finansieras med innevarande års driftmedel. 
 
För år 2024 års arbete föreslås bildningsnämnden få kompensation för sina kostnader genom en 
överföring av medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och bidrag för de kostnader som 
nämnden har under år 2024, dock upp till ett maxbelopp om 350 tkr (Valhallaskolan) respektive 
325 tkr (Länsmansängen) för respektive plan.  
 
För de kostnader som uppkommer under år 2025 behöver nytt beslut tas.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Detaljplaneprocesserna påverkar områden med verksamhet för barn och unga.  Hur finansiering 
sker innebär dock inga konsekvenser.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-21, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
 
- Bildningsnämnden får kompensation för de kostnader som uppstår i arbetet utifrån tidigare 
beslutade detaljplaneuppdrag (KS 2023-11-21, § 323, § 324) under år 2024 till maxbelopp om 325 
tkr respektive 350 tkr.  
 
- Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 
bidrag 2024. 
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Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-20, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 

För åtgärd: 
Bildningsnämnden/bildningsförvaltningen 
Förvaltningsekonomen kommunledningsförvaltningen   
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§ 91  Dnr KS 2024/000208-1 

Fördelning av kommunstyrelsens oförutsedda 
investeringsmedel- Asfaltering 

Kommunstyrelsens beslut 
Medel om 1 500 tkr överförs från kommunstyrelsens oförutsedda investeringsmedel 2024 till 
tekniska kontorets investeringsmedel för asfaltering 2024.  

Ärendet 
Mot bakgrund av ökade kostnader för asfaltering finns behov av att förstärka tekniska kontorets 
budget för år 2024, detta för att kunna upprätthålla arbetet med underhåll.   
 
Budgeten föreslås förstärkas genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens oförutsedda 
investeringsmedel 2024 om 1 500 tkr.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-21, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att medel om 1 500 
tkr överförs från kommunstyrelsens oförutsedda investeringsmedel 2024 till tekniska kontorets 
investeringsmedel för asfaltering 2024. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-20, kansli- och utvecklingsenheten  
 
Skickas till 

För åtgärd 
Förvaltningsekonom kommunstyrelseförvaltningen 
 
För kännedom 
Tekniska kontoret  
Förvaltningsekonom tekniska kontoret 
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§ 92  Dnr KS 2023/001058-3 

Svar på motion 21/23 - Förbättra trafiksituationen vid 
Norra Skolan 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Motion nr 21/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I motion inskickad av Mathias Karlsson (KLP) föreslås att kommundirektören får i uppdrag att ta fram 
ett förslag på möjligheten att förlänga vägfickan för på- och avstigning på Jungnergatan samt sätta 
upp en skylt till Klockaregatan att vägen endast trafikeras av boende.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Tekniska kontoret delar oron för trafiksituationen vid Norra skolan. Utrymmet för att utsöka antalet 
korttidsparkeringar vid är begränsat men fler åtgärder har genomförts för att öka trafiksäkerheten för 
elever vid hämtning och lämning.  
 
Fram till år 2021 bedrev kommunen parkeringsövervakning i enbart Oskarshamns centrum, 
kommunfullmäktige beslutade då att utvidga övervakningen till att gälla hela kommunen. Detta 
innebär att parkeringsövervakning genomförs vid kommunens skolor och förskolor.  
 
Trafikmätningar har genomförts på Klockaregatan som visade att tekniska kontoret inte har 
anledning att förbjuda fordonstrafik på gatan. Skolan genomför kontinuerliga informationsinsatser till 
vårdnadshavare för att klargöra vart på- och avstigning ska ske. Tekniska kontoret har tillskapat 
parkeringsplatser utmed Jugnergatan och åtgärder för att förbättra cykelvägen till Norra skolan har 
prioriterats.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-01-25 § 6 att bland annat ge bildningsnämnden i uppdrag att 
utreda möjligheten att bygga en F-9 skola vid Länsmansängen. I de beräkningsförutsättningar som 
volymstudien i utredningen har utgått ifrån anges 180 parkeringsplatser krävs till en yta om 4 375 
kvm. I volymstudien anges även var anslutande in- och utfarter till skolan bör placeras för att få till en 
trafiksäker miljö. Innan beslut gällande nybyggnation och detaljplan för området har beslutats finns 
inte utrymme för större förändringar längst med Jugnergatan.  

Konsekvenser för barn och unga 
Trafiksäkra miljöer är särskilt viktiga för barn och unga. Oskarshamns kommun vill ha en bra 
cykelinfrastruktur för att öka barn och ungas möjligheter att på egen hand röra sig fritt i trafiken, 
exempelvis till och från skolan. Trafikmiljön runt kommunens skolor och förskolor är alltid en 
prioriterad fråga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att motionen bör anses besvarad med hänvisning 
till yttrandet från tekniska kontoret. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-01-
23, § 4, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-01-17, tekniska kontoret 
Motion 21/23  
KSNAT 2024-01-23, § 4 
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§ 93  Dnr KS 2023/001059-3 

Svar på motion 22/23 - Förbättra trafiksituationen vid 
Nya Handelsområdet 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Motion nr 22/23 avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I motion inskickad av Mathias Karlsson (KLP) föreslås att kommundirektören får i uppdrag att ta fram 
en säker trafiklösning för handelsområdet Snickeriet. Han anser bland annat att det saknas 
övergångsställen på området.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Detaljplanen för kvarteret Snickeriet vann laga kraft 2013-07-09, detaljplanen möjliggör handel, 
kontor och bilservice. 2015-04-13 § 51 beslutade kommunfullmäktige att godkänna förslag till 
markanvisningsavtal för Snickeriet 5, del av Snickeriet 12 samt del av Oskarshamn 3:2. Exploatören 
hade för avsikt att utveckla området för handel. Kommunstyrelsen hade sedan tidigare beslutat att 
bevilja medel för att bredda Södra Fabriksgatan, flytta befintlig cykelväg samt anlägga en ny 
cirkulationsplats i korsningen Södra Fabriksgatan/Förrådsgatan. Exploatören bidrog med 25 % av 
anläggningskostnaden.  
 
Motionen kan inte bifallas i sin nuvarande form. I och med avtalet överlät kommunen äganderätt av 
fastigheterna till exploatören. Det åligger markägaren att anlägga övergångsställen och reglera 
trafiken på området. Tekniska kontoret strävar alltid efter att förbättra trafiksäkerheten och förstår 
vikten av att hantera trafikrelaterade utmaningar. På områden där kommunen inte har rådighet 
samarbetar tekniska kontoret med markägaren för att kunna implementera önskade förändringar.      

Konsekvenser för barn och unga 
Trafiksäkra miljöer för alla invånare är en prioriterad fråga för kommunen och trygga miljöer är 
särskilt viktiga för oskyddade trafikanter såsom barn och unga.   

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att motionen bör avslås med hänvisning till yttrandet 
från tekniska kontoret. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-01-
23, § 5, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret, 2024-01-16 
KSNAT 2024-01-23, §  5 
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§ 94  Dnr KS 2023/000730-3 

Svar på motion 12/23 - Bygg en cykelväg mellan 
Kristdala och Hummeln 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Motion nr 12/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I motion inskickad av Leif Axelsson (SD) föreslås att Oskarshamns kommun utreder möjligheten att 
bygga en cykelväg mellan Kristdala och Hummeln med utgångspunkt att cykelvägen bör vara tydligt 
avskild från fordonsvägen i syfte att minimera olyckor och på så vis skapa en trygg och säker 
passage för cyklister i alla åldrar.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Oskarshamns kommun har antagit en cykelplan mot 2030. Cykelplanen syftar till att främja cykeln 
som färdmedel genom att verka för en förbättring av cykelinfrastrukturen i kommunen. Cykelplanen 
tydliggör kommunens prioriteringar och val av åtgärder. Detta säkerställer att arbetet med 
cykelfrågor pågår regelbundet och på ett långsiktigt sätt. Staten är väghållare på vägen mellan 
Kristdala och Hummeln vilket påverkar kommunens rådighet över vägen. Trots detta finns cykelbana 
utefter väg 711, sträckning Dämsvägen – Råsvik om 3 000 meter med som en föreslagen åtgärd i 
cykelplanen.  
 
I Oskarshamns kommuns översiktsplan finns en beslutad viljeinriktning om att kommunen ska vid 
planering, budgetering, på både kommunal och regional nivå, tillgodose cykelplanens intentioner och 
prioriteringar. Översiktsplanen framhåller även att i Kristdala huvudort finns det ett behov av att 
stärka och utveckla gång- och cykelvägnätet.  
 
Oskarshamns kommun kommer att använda möjliga påverkansvägar mot Trafikverket för att 
uppmärksamma dem på behovet av cykelvägar längst statliga vägar.  

Konsekvenser för barn och unga 
Den föreslagna cykelvägen mellan Dämsvägen och Råsvik (badplats) är av särskild betydelse ur ett 
barn- och ungdomsperspektiv då den ger barn och unga möjlighet att på egen hand, säkert, ta sig till 
badplatsen.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att motion nr 12/23 besvaras med hänvisning till 
yttrandet från tekniska kontoret. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår, 2023-03-
12, § 35, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

 
  



     
    PROTOKOLL Sida 67 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-26 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från utskottet och yrkandet från 
Leif Axelsson (SD), och att dessa ska prövas mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner detta.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen har beslutat bifalla 
förslaget från utskottet och avslå yrkandet från Leif Axelsson (SD).  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-03-05 
Motion 12/23 
KSNAT, 2024-03-12, § 35 
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§ 95  Dnr KS 2023/000809-3 

Svar på motion 15/23 - Attefallshus 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Motion nr 15/23 avslås med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten.  

Ärendet 
I motion från Marko Raiskio (-), Jan Johansson (-) och Anders Svensson (-) föreslås 
kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
 
Att det kommunala bostadsbolaget Byggebo får i uppdrag att undersöka möjligheten att uppföra 
Attefallshus efter de behov som kan beräknas finnas. 
 
Att privata aktörer erbjuds att köpa/arrendera kommunal mark på lämpliga platser för uppförande av 
dessa hus.  
 
Att ungdomar som har för avsikt att arbeta inom äldreomsorgen prioriteras för dessa boenden, detta 
under förutsättningen att det är lagligt att prioritera dessa grupper.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten  
I Sverige är det inte tillåtet att bo permanent i ett Attefallshus, enligt dagens lagstiftning. Attefallshus 
är byggnader som byggs utan bygglov eller bygganmälan, förutsatt att de uppfyller vissa krav vad 
gäller storlek, höjd och avstånd till tomtgränsen. Attefallshus får istället användas till exempelvis 
gäststugor, förråd eller liknande ändamål.  
 
I Oskarshamns kommun ansvarar kommunstyrelsen för mark- och bostadspolitiken och ska se till att 
en tillfredställande markberedskap upprätthålls samt att bostadsförsörjningen och 
samhällsbyggandet främjas. Kommunstyrelsen bevakar ständigt kommunens intressen i ärenden 
angående exploatering, fastighetsbildning, fastighetsbestämning, planläggning och byggnadsväsen.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Barn och unga påverkas inte av beslutet.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-02-26, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 15/23 
avslås med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 65, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-02-27, kansli- och utvecklingsenheten  
Motion 15/23 
KSAU, 2024-03-12, § 65 
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§ 96  Dnr KS 2020/000692-19 

Uppföljning och redovisning av ej verkställda 
uppdragsbeslut fattade av kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Uppföljningen av ej verkställda uppdragsbeslut fattade av kommunfullmäktige noteras som 
mottagen. 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två gånger per år redovisa ej 
verkställda uppdragsbeslut. En sammanställning av uppdrag bifogas tjänsteutlåtandet.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-20, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att uppföljningen av 
ej verkställda uppdragsbeslut fattade av kommunfullmäktige noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-03-20, kansli- och utvecklingsenheten  
Bilaga: Sammanställning ej verkställda uppdragsbeslut  
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§ 97  Dnr KS 2023/000967-4 

Återrapportering av internkontroll 2023 – Samtliga 
nämnder 

Kommunstyrelsens beslut 
Återrapporteringen av internkontroll 2023 från samtliga nämnder godkänns.  

Ärendet 
Intern kontroll regleras i kommunallagen. Syftet är att säkra en effektiv förvaltning och att undvika att 
det begås allvarliga fel. En god intern kontroll ska bidra till att ändamålsenligheten i verksamheten 
stärks och att verksamheten bedrivs effektivt och säkert med medborgarnas bästa för ögonen.   
 
Kommunstyrelsen ska inom ramen för sin uppsiktsplikt årligen få en återrapportering från samtliga 
nämnders interna kontroll. 
 
För år 2023 har samtliga nämnder; socialnämnden (2023-12-14, § 154), bildningsnämnden (2023-
12-06, § 134), samhällsbyggnadsnämnden (2023-11-14, § 106) lämnat en in återrapportering av sin 
interna kontroll enligt de internkontrollplaner som beslutats. Respektive nämnds återrapportering 
bifogas handlingarna.  
 
Kommunstyrelsen har återrapporterat intern kontroll för år 2023 enligt KS 2023-12-19, § 366 samt 
kommungemensamma kontrollpunkter 2023-12-19, § 237.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-03-19, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att återrapporteringen 
av internkontroll 2023 från samtliga nämnder godkänns. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten, 2024-03-19 
Bilagor: Återrapportering av internkontroll från BN, SN, SBN samt KS-verksamheter.  

Skickas till 

För kännedom: 
Samtliga nämnder 
Kommunfullmäktige  
Kommunrevisionen  
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§ 98  Dnr KS 2024/000193-1 

Bekräftelse på bildande av nytt dotterbolag i 
Oskarshamn Energi AB - Oskarshamn Energi Service 
AB samt fastställande av bolagsordning och 
nominering av funktioner till styrelse 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
1. Beslut om bildande av nytt dotterbolag Oskarshamn Energi Service AB inom Oskarshamn 

Energi AB bekräftas att gälla från och med 2024-01-01.   
2. Bolagsordning för Oskarshamn Energi Service AB fastställs.  
3. Styrelsen i Oskarshamn Energi Service AB fastställs till följande tre funktioner:  

- VD  
- Ställföreträdande VD och chef AO Energitjänster  
- Chef AO Elnät och ekonomichef  

Ärendet 
Enligt aktuellt aktieägaravtal mellan Oskarshamns kommun och E.ON Sverige AB ska ägarna 
beredas tillfälle att pröva beslut av principiell betydelse, som exempel anges bildande av dotterbolag 
och förändringar i bolagsordning. 
 
Styrelsen för Oskarshamns Energi AB har sedan december månad 2023 tagit beslut om att bilda ett 
nytt dotterbolag, Oskarshamns Energi Service AB. Kommunstyrelsen fick information vid 
ägardialogen på sammanträde i december månad, 2023-12-19, § 348.  
 
I och med bildandet av det nya dotterbolaget föreligger också en bolagsordning.  
 
Nu föreslås kommunfullmäktige bekräfta beslutet om bildande av det nya bolaget samt fastställa 
tillhörande bolagsordning. Detta görs för att säkerställa tydlighet och korrekthet i processen. Inom 
ramen för beslutet föreslås också kommunfullmäktige nominera funktioner till styrelsen för det nya 
bolaget.  
 
I separat valärende ska lekmannarevisor för bolaget utses.  

Ny lagstiftning från och med 1 januari 2024 – Renodling av nätverksamhet 
I december 2018 beslutade EU (Europeiska unionen) om ett regelverkspaket "Ren energi för alla i 
Europa" (Clean energypackage). Syftet med regelverket är leva upp till Parisavtalets åtagande och 
göra EU ledande i världens omställning till ren energi. 
 
En av frågorna i paketet handlar om renodling av nätverksamhet som nu har implementerats i 
svensk lagstiftning. Enligt Ellagen gäller därmed från den 1 januari 2024 att endast 
elnätsverksamhet får bedrivas i ett elnätsföretag.  
 
Dock får följande verksamheter också ingå: 
• Förvalta eller driva andra när än elnät (ex värmenät eller fibernät) 
• Producera el om produktionen sker tillfälligt för att ersätta utebliven el vid elavbrott (ex 
dieselaggregat) 
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• Reparera eller underhålla ett annat företags nät 
 
Konsekvenserna för Oskarshamn Energi AB (OEAB) är att bolaget behöver hantera att Oskarshamn 
Energi Nät AB (OENAB) köper och säljer tjänster till moderbolaget (OEAB). De tjänster som OENAB 
utför åt OEAB får enligt det nya regelverket inte utföras av personal i nätbolaget. Det nya regelverket 
innebär därmed begräsningar kring hur bolaget kan använda sina resurser i koncernen.  

 
Bildande av nytt dotterbolag- Oskarshamn Energi Service AB 
Oskarshamn Energi AB har efter avstämningar med jurister, andra energibolag och bolagets 
revisorer kommit fram till att en nödvändig anpassning utifrån den nya lagstiftningen är att bilda ett 
nytt dotterbolag där samtliga anställda placeras, Oskarshamn Energi Service AB.  
 
Kommunala aktiebolag ska ha en bolagsordning, det gäller även dotterbolag. Bolagsordningen för 
Oskarshamn Energi Service AB bifogas tjänsteutlåtandet.  
 
För bildande av styrelse i det nya dotterbolaget föreslås kommunfullmäktige fastställa ett antal 
funktioner, i enlighet med föreliggande förslag till bolagsordning. Styrelsen föreslås fastställas till 
följande tre funktioner inom Oskarshamn Energi AB:  
 
- VD  
- Ställföreträdande VD och chef AO Energitjänster  
- Chef AO Elnät och ekonomichef 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige enligt följande:  
 
- Beslut om bildande av nytt dotterbolag Oskarshamn Energi Service AB inom Oskarshamn 

Energi AB bekräftas att gälla från och med 2024-01-01.   
- Bolagsordning för Oskarshamn Energi Service AB fastställs.  
- Styrelsen i Oskarshamn Energi Service AB fastställs till följande tre funktioner:  

- VD  
- Ställföreträdande VD och chef AO Energitjänster  
- Chef AO Elnät och ekonomichef  

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 63, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten, 2024-03-06 
Bilaga: Bolagsordning Oskarshamns Energi Service AB  
KSAU 2024-03-12, § 63 

Skickas till 
Oskarshamns Energi AB 
E:on  
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§ 99  Dnr KS 2023/001170-2 

Svar på granskning personal- och 
kompetensförsörjning 

Kommunstyrelsens beslut 
Yttrandet från kommunledningsförvaltningen godkänns och översänds till kommunrevisionen som 
kommunstyrelsens svar på granskning av personal- och kompetensförsörjning. 

Ärendet 
På uppdrag av revisorerna i Oskarshamns kommun har PWC genomfört en granskning av 
kommunens personal- och kompetensförsörjning. Revisorernas samlade bedömning är att 
kommunstyrelsen inte helt säkerställer ett ändamålsenligt arbete med personal-och 
kompetensförsörjning. 
 
För att utveckla granskningsområdet lämnas följande rekommendationer: 
 
● Att beslut fattas om personal- och kompetensförsörjningsstrategin. Mot bakgrund av 
att en av de större risker som kommunen står inför är personal- och 
kompetensförsörjningsutmaningen anser vi att det är angeläget att detta dokument 
blir föremål för politisk behandling. Vi anser vidare att formerna för hur uppföljning 
ska ske bör ingå i beslutet både vad gäller nämndernas samt kommunstyrelsens 
hantering. 
 
● Att arbetet med arbetsgivarvarumärket intensifieras i syfte att både behålla och 
attrahera medarbetare och chefer där en del är att marknadsföra kommunen som 
arbetsgivare och de mervärden som erbjuds. 
 
● Att åtgärder vidtas för att öka möjligheterna till att kunna byta tjänst mellan 
kommunens verksamheter. Vi ser detta som ett sätt att kunna behålla önskad 
kompetens samt en möjlighet till karriärutveckling för de anställda. 
 
● Att arbetsmiljöarbetet uppmärksammas i högre grad. Vi anser att en god arbetsmiljö 
i dagsläget och än mer i framtiden kommer att vara en viktig konkurrensfördel vad 
gäller att både kunna behålla samt attrahera medarbetare och chefer. 

Yttrande från kommunledningsförvaltningen 
Den kompetensförsörjningsstrategi som arbetats fram kommer att lyftas för politisk hantering under 
våren 2024 där också ett tydliggörande kring hur uppföljning av arbetet med strategisk 
kompetensförsörjning ska ske.  
 
Oskarshamns kommun kommer under 2024 att aktivt arbeta med sociala medier som en 
marknadsföringsstrategi för att stärka arbetsgivarvarumärket och tydligare kunna lyfta fram alla 
satsningar som görs i organisationen.  
 
Kommunen har också under 2023 arbetat fokuserat med ett främjande arbetsmiljöarbete som bland 
annat innefattat insatser för att stärka chefernas arbetsmiljö. Ytterligare insatser som genomförs i 
syfte att stärka chefers arbetsmiljö samt kompetensförsörjningen är införandet av central 
schemaläggning samt central rekrytering på socialförvaltningen.  
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Ett främjande arbetsmiljöarbete kommer att fortsätta bedrivas genom en särskild satsning även 
under 2024 genom bland annat ledarfrukostar, medarbetarvecka och implementering av utvecklande 
medarbetarskap. HR har också tagit fram så kallade OSA-lådor som kan användas som stöd i 
verksamheterna för att bättre kunna arbeta med den organisatoriska och sociala arbetsmiljön. 
  
Under 2024 kommer HR att tillsammans med respektive förvaltning att genomföra en 
kompetenskartläggning samt analys av framtida utbildningsbehov i syfte att identifiera 
kompetensutvecklingsinsatser som kan erbjudas medarbetare i organisationen. Detta genomförs i 
syfte att stärka kommunens kompetensförsörjning och öka möjligheten för medarbetare att utvecklas 
inom organisationen.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget till svar på granskningen bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att yttrandet från 
kommunledningsförvaltningen godkänns och översänds till kommunrevisionen som 
kommunstyrelsens svar på granskning av personal- och kompetensförsörjning. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-03-12, § 51, beslut enligt förslaget från 
kommunledningsförvaltningen.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-02-26, kommunledningsförvaltningen  
Missiv och revisionsrapport  
KSAU 2024-03-12, § 51  
 
Skickas till  
Kommunrevisionen  
 
För kännedom  
Samhällsbyggnadsnämnden  
Bildningsnämnden  
Socialnämnden 
Kommunfullmäktige  
HR-chefen  
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§ 100  Dnr KS 2023/000337-16 

Rapportering från ägardialoger med de kommunala 
bolagen och stiftelserna 

Kommunstyrelsens beslut 
Rapporteringen noteras som mottagen.  
 

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson redogör för den senaste ägardialogen med Byggebo AB. 
Förutom den information som kommunstyrelsen fått tidigare under dagens sammanträde 
rapporterades följande:  
 
- Aktuellt avgörande i hyresnämnden  
- Byggebo AB har tecknat upp sig för att köpa el i planerad solcellspark i Storskogen genom 
Oskarshamn Energi AB. 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 101  Dnr KS 2024/000050-10 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson redovisar aktuella projekt och händelser inom kommunens 
verksamheter, enligt följande:  
 
- Riksväg 37/47 möte med Länsstyrelsen i april 
- Pågående rekryteringar  
- RUS-process 
- Nya planperioder Trafik och transport- till kommunstyrelsen i april  
- Möte Länsstyrelsen och platsbesök på OKG 
- Uppgifter från Mark- och miljödomstolen om prövningsprocessen  
- Regionalt bredbandsstöd  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.   
  



     
    PROTOKOLL Sida 79 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-26 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 102 
 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående ärenden noteras som anmälda.  
 
 
• KS 2023/000930 Laga kraft Dom, 2024-02-16, Mål nr: 273-23, Dragskär 1:5. 

Oskarshamn 
 

• KS 2024/000199 Svar på skrivelse angående syn- och hörselinstruktör samt 
protokollsutdrag § 19 Socialnämnden 
 

• KS 2024/000201 Förordnande i utredningen om ny kärnkraft i Sverige - ett 
andra steg (KN 2023:04) 
 

• KS 2024/000203 Minnesanteckningar kommunala rådet för tillgänglighet 
våren 2024 
 

• KS 2024/000211 Anslag styrelsemötesprotokoll från 240308, 
Samordningsförbundet 
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§ 103 
 

Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Nedanstående delegationsbeslut noteras som anmälda.  
 
• KS 2024/000012 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskotts 

sammanträde den 2024-03-12 - Beslut om prioriterade 
områden utifrån resultatet på medarbetarenkäten 2023 
 

• KS 2023/001162 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträde den 2024-03-12 - Svar på remiss av 
promemorian Kompletterande bestämmelser till EU-
förordningen om utbyggnad av infrastruktur för alternativa 
drivmedel 
 

• KS 2024/000237 Beslut- Avslag begäran om utlämnande av uppgift. 
Delegat: Kommunsekreteraren  

 
 

 


